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Докладът показва и положителна
оценка за свършеното от кабинета
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ъзхвалявана и отричана, наша-
та Конституция навърши 31 го-
дини. Приета с ежби, разправии,
спорове, протести и гладни стач-
ки от Седмото Велико Народно
събрание, тя продължава и днес
да е между “Осанна!” и “Разпни
я!”. Да спазват Конституцията и
законите на страната е важна
част от клетвата на всички лица,
заемащи висши постове.

По-важното е обаче дали я
изпълняват... Тревожно е, че мно-
зина от българите не са разлис-
тили основния закон на държава-
та. Дали сред тях не са и част от
хората, които избираме да ни
управляват!? Защото май все по-
силен става меракът на някои от
тях да посягат с нечисти ръце към
Конституцията и да я премодели-
рат по свой образ и подобие.
Често овластените оправдават
своята немощ, незнание и неспо-
собност да управляват, търсейки
вина в Конституцията. И сочат
за пример промените във върхов-
ния закон на САЩ. Той обаче е
на 235 години, има едва 27 по-
правки, приети с консенсус от
сената и обществото.

Май трябва непрекъснато да
им припомняме думите на Чове-
ка-парламент Гиньо Ганев, че
“Конституцията не е подвижни
пясъци, които променят формата
си от сезонните обувки на един
или друг политик, който смята,
че светът е започнал от него”.

Нека да кажем на висок глас,
но и тихо, като в храм - да живее
Конституцията!

Òÿ,

Êîíñòèòóöèÿòà...

В

Юлия КУЛИНСКА

ЕК препоръчва на Бълга-
рия комисията за противо-
действие на корупцията да
предприема действия, за да
има присъди по случаи за
корупция срещу висшестоя-
щи лица, е записано в годиш-
ния доклад за върховенство-
то на закона в ЕС. От Брюк-
сел настояват да се въведе
допълнителна отчетност и

наказателна отговорност на
главния прокурор и за зако-
нодателни промени за над-
зор на отказите за предпри-
емане на разследване.

ЕК изразява тревога за
дейността на ВСС и
попълването на състава му.
Липсата на постоянно сърев-
нование при издигането на
магистратите и широката

употреба на командироване-
то може да повлияят на не-
зависимостта, се посочва в
доклада. Положително е оце-
нена работата на Админист-
ративния съд.

От ЕК посочват, че все
още не са законово уредени
дейността на лобистите и
защитата на подателите на
сигнали за злоупотреби, ма-

БСП няма да разговаря с ГЕРБ-СДС, ДПС и “Възраждане” за
съставяне на кабинет, ако получи третия мандат. Ще потърсим
подкрепа от всички други партии, заяви Явор Божанков.
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Специализираните полицейски операции по безопасност на движението продължават
в цялата страна. Хванатите дрогирани шофьори са повече от пияните
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кар да има добри намерения
в тази посока. Не са отпад-
нали пречките пред достъпа
на журналистите до общест-
вена информация и заплахи-
те от дела срещу тях.

Докладът на ЕК показва и
положителна оценка за
свършеното от кабинета за
последните седем месеца.
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Европейската комисия препоръчва
на комисията за противодействие на
корупцията да предприема последова-
телни действия, за да достигне до окон-
чателни присъди по случаи, в които са
подведени под отговорност висшестоя-
щи лица. Все  все още липсват трайни
резултати и осъдителни присъди за ко-
рупцията на високо равнище, е записа-
но в годишния доклад за върховенство-
то на закона в ЕС. Този път в него се
отправят и препоръки към отделните
страни-членки.

За България в документа се отбе-
лязва, че правителството е обещало да
въведе допълнителна отчетност и нака-
зателна отговорност на главния проку-

Много динамична е ситуа-
цията с новите случаи на КО-
ВИД-19, много е възможно да
се вземат решения и те да
бъдат национални. Това заяви
главният държавен здравен
инспектор доц. Ангел Кунчев.
По думите му това може да се
случи и до края на седмицата.
В началото на вълната сме, но
вирусът се разпространява
доста бързо и трябва да сме
готови за всякаква ситуация,
поясни Кунчев. Той посочи,
че броят на заболелите бързо
расте, но няма много приети
в болница.

Главният държавен здра-
вен инспектор препоръча все-
ки, който желае да се предпа-
зи, да носи маска където пре-
цени, да спазва добра хигие-
на, а помещенията да се про-

Не по-малко от 13% (око-
ло 100 хил.) от исковите граж-
дански и търговски дела да се
пращат на първа медиационна
среща и не по-малко от 8% да
приключат със споразумение.
Това цели осъществяването на
проект за въвеждане на спо-
соби за алтернативно разре-
шаване на спорове, заяви
ръководителят на проекта за
пилотно въвеждане на
задължителна съдебна медиа-
ция Даниела Марчева, която е
член на Висшия съдебен съвет
и председател на комисия
“Съдебна карта, натовареност

СНИМКА БТА

Подновиха археологическите разкопки на обект “Източна порта на Филипопол”.
Дейностите се финансират от община Пловдив, а научни ръководители
са известните археолозите Мая Мартинова-Кютова и Биляна Груева-Здравчева

ÅÊ èñêà ïðèñúäè çà êîðóïöèÿ
ñðåùó âèñøåñòîÿùè ëèöà
Все още не са достатъчни действащите правила
за прозрачността на медийната собственост, смятат от Брюксел

Линията на бедност през
2023 г. да бъде увеличена
поне с 30,9% и да стане 541
лв. За това настоява КНСБ в
своя позиция.

Предложението на прави-
телството е линията на бед-
ност догодина да стане 504
лв., което е увеличение с 22%.
В момента линията на бедност
е 413 лв.

От синдиката припомнят,
че през последните 2 години
беше направен компромис при
определянето на линията на
бедност, при което се
утвърдиха размери с изоста-
ване:  през 2021 г. - с 14,4%
(369 лв. вместо 431 лв.), а през
2022 г. - с 10,2% (413 лв.
вместо 460 лв.). При това,

рор и неговите заместници, както и за-
конодателни промени за надзор на от-
казите за предприемане на разследване,
като част от реформите, свързани с
изпълнението на Плана за икономичес-
ко възстановяване и осигуряването на
средства от ЕС.

В Брюксел нарастват тревогите за
дейността на Висшия съдебен съвет и
попълването на неговия състав. Липса-
та на постоянно съревнование при из-
дигането на магистратите и широката
употреба на командироването може да
повлияят на независимостта, се посоч-
ва в доклада.

Отчита се закриването на специали-
зираните съд и прокуратура, както и

това, че служителите ще бъдат премес-
тени към съществуващи структури. По-
ложително е оценена работата на Ад-
министративния съд.

В доклада се посочва, че все още не
са законово уредени дейността на лоби-
стите и защитата на подателите на сиг-
нали за злоупотреби, макар да има доб-
ри намерения в тази посока. Запазват се
опасенията от липсата на ясни правила
за прозрачност при разпределението на
държавните средства за реклама в меди-
ите. Според ЕК все още не са до-
статъчни действащите правила за про-
зрачността на медийната собственост.

Уточнява се, че се наблюдава подо-
брение в средата за работа на журна-

листите, но не са отпаднали пречките
пред достъпа им до обществена инфор-
мация и заплахите от дела срещу тях.
Препоръчва се също повишаване на
прозрачността при държавната рекла-
ма, особено когато договорите са склю-
чени чрез посредници.

От ЕК ни отправят шест препоръ-
ки. Сред тях са избягване на команди-
роването на съдии, внасяне на законо-
дателни промени за подобряване на
работата на Инспектората към ВСС и
за избягване на политическото влияние.
Комисията очаква също нашата страна
да приложи мерки за почтеност на
бюджетните служители, особено в сре-
дите на полицията и правораздаването.

ÊÍÑÁ èñêà ïîíå 541 ëåâà
ëèíèÿ íà áåäíîñò

през 2021 г. беше направено
изменение на методиката, с
което се отмени корекцията за
индексиране с цените за мал-
ката по състав кошница за де-
кември на предходната годи-
на.

От КНСБ смятат също, че е
крайно необходимо да се де-
финират минималните потреб-
ности, които да гарантират со-
циалния минимум на лице от
домакинство. “Предвид извъ-
нредната ситуация в макроико-
номически план, КНСБ не при-
ема подхода за определянето
на размера на линията на бед-
ност и не подкрепя така пред-
ложения проект на постанов-
ление на МС”, пише в позици-
ята на синдиката.

Ìåäèàöèÿòà ùå ðåøè ïîíå 8% îò
ñúäåáíèòå ñïîðîâå ñúñ ñïîðàçóìåíèå

и съдебна статистика”.
Целта на проекта е да се

въведе първа медиационна
среща по определени граждан-
ски и търговски дела, като това
ще намали времето за решава-
не на спора, разходите, които
правят страните, както и на-
товареността на съдилищата.
За хората това ще означава
много по-бързо и евтино ре-
шаване на споровете без уча-
стието на съда. През послед-
ните 5 години населението е
намаляло с 6,71%, а постъпи-
лите дела в съда годишно се
увеличили с 2,82%.

Задължителна медиация оз-
начава тя да е елемент от пра-
вораздаването по граждански
и търговски дела, обясни Алек-

сандър Ангелов от СГС, един
от двамата автори на първона-
чалната концепция на проекта.
Често очакванията на страни-
те не може да бъдат посрещна-
ти от съда поради специфика-
та на дейността му или някои
спорове да изискват множест-
во дела например и в граждан-
ски, и в административен съд.
Ангелов даде пример с брако-
разводни дела, които успоред-
но вървят с дела за родителски
права, продължаващи с годи-
ни. В подобни случаи посред-
ством медиация страните мо-
гат за кратко време да се спо-
разумеят. Сред подходящите
граждански дела са и тези меж-
ду съсобственици, делбите, об-
лигационни дела и пр.

Аида ПАНИКЯН

Âúçìîæíè ñà
íàöèîíàëíè ìåðêè
ñðåùó ÊÎÂÈÄ-19

ветряват.
Подвариантът на Оми-

крон BA.5 е 30 пъти по-зара-
зен от уханския, обясни
проф. Тодор Кантарджиев.

Симптомите на петия под-
вариант на Омикрон са
свързани с повишена темпе-
ратура около 37,5 до 38,5, а
боледуването може да мине и
със стомашно-чревни пробле-
ми, заяви директорът на На-
ционалния център по заразни
и паразитни болести проф.
Ива Христова. Тя припомни,
че още в средата на юни в
Европа се отчиташе заболяе-
мост над 920 на 100 000
души на 14-дневна база, а към
момента е близо 1000. У нас
все още тя е около 100, но
заболяемостта в Гърция вече
е доста висока.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Икономическият експерт
Ваня Григорова

Ñúùåñòâóâà îïàñíîñò
îò ðåöåñèÿ â öåëèÿ ñâÿò
è íÿìà êàê òîâà äà íå ñå
îòðàçè è íà Áúëãàðèÿ.
Íå ìîæå ïðè íàñ
êàðòèíàòà äà å ðîçîâà,
äîêàòî â Åâðîïà å ÷åðíà

“БСП за България” няма да разго-
варя с ГЕРБ-СДС, ДПС и “Възражда-
не”, ако получат третия мандат, ко-
ментира пред журналисти в парламен-
та секретарят на ПГ Явор Божанков.
Той посочи, че социалистите ще раз-
говарят с всички извън тези три фор-
мации. “Нашето основно предимство
и капитал е, че ние не се скарахме с
нито една политическа формация. Не
влязохме в нито един скандал, а запа-
зихме добрия тон и отношения с всич-
ки. това е нашето предимство”, пояс-
ни Божанков. “Нашата цел не е да
спечелим една-две седмици. Нашата
цел е да съставим работещ кабинет,
защото България, Европа и светът в

Правителството прие про-
мени в Закона за защита от
домашно насилие, с които се
улеснява достъпът до пра-
восъдие, разширява се кръгът
на пострадалите лица и мер-
ките за защита, които могат
да се налагат от компетент-
ните органи, съобщи ми-
нистърът на правосъдието в
оставка Надежда Йорданова.

Проектът предвижда
създаването на Национален
съвет за осъществяване на
държавната политика по пре-
венция и защита от домашно-
то насилие. Предлага се и
създаване на национална ин-
формационна система и ре-
гистър за случаите на домаш-

СНИМКА БТА

Министерският съвет проведе редовно заседание.
На снимката: вицепремиерите Корнелия Нинова и Асен Василев

Óâåëè÷àâàò ñå ìåðêèòå
çà çàùèòà íà æåðòâèòå
íà äîìàøíî íàñèëèå

ÍÑ äàäå çåëåíà ñâåòëèíà íà ÷ëåíñòâîòî íà Ôèíëàíäèÿ è Øâåöèÿ â ÍÀÒÎ

момента се подготвят за рецесия и
криза”, посочи той. Божанков е кате-
горичен, че нови избори представля-
ват огромен риск за държавата.

По-рано стана ясно, че днес пре-
зидентът Румен Радев ще връчи вто-
рия проучвателен мандат на ГЕРБ.
Хората на Бойко Борисов заявиха,
че няма да излъчат кандидат за пре-
миер и ще върнат веднага мандата.
Те обаче ще участват в  консултаци-
ите за третия мандат, когато ги на-
срочи президентът.

Компромиси с принципите си
няма да правим, категоричен е
изпълняващият длъжността шеф на
НС Мирослав Иванов от ПП. “Нека
видим на кого ще бъде връчена тре-
тата възможност за съставяне на ка-
бинет и дали той ще иска да го реа-
лизира. Ситуацията е динамична”,

уточни той. “При нас няма его, по-
стовете не са самоцел. Искаме ста-
билно правителство, но кажете как
да вярваме на заявките, че партиите
ще работят за Плана за възстановя-
ване, докато в последния месец ИТН,
ДПС, ГЕРБ и “Възраждане” саботи-
рат работата на парламента, попита
Иванов. Асен Василев в ролята на
министър-председател в евентуален
кабинет е едно от ключовите и неза-
обиколими условия на ПП, за да уча-
стват в управленска формула.

ДБ ще участват активно в консул-
тациите при президента, защото наи-
стина логиката е да се търсят допир-
ни точки и да се търси това, което би
могло да работи. След разговорите
ще излезем с пълна формула за пра-
вителство, защото трябва да се търси
реконструкция на това мнозинство,

на база на което да се реализира тре-
тият мандат, заяви съпредседателят
Христо Иванов. По думите му ПП
ще имат водеща роля при договаря-
нето на нов премиер и кабинет. Те
осигуряват и най-много от гласове-
те, защото са с най-голямо предста-
вителство, така им е отредил народът
с гласа си, подчерта Иванов.

Дойде ли при нас мандатът, сяда-
ме и преговаряме с всички, с изключе-
ние на ГЕРБ, ДПС и “Възраждане”, в
името на това да има стабилност и
кабинет, с ясно разпределена програ-
ма за ясен период от време, коменти-
ра депутатът от ИТН Станислав Ба-
лабанов. Той уточни, че партията му
се разбира прекрасно с БСП и ДБ и
с много депутати от ПП и не вижда
причини да не бъдат проведени едни
нормални разговори.

ÁÑÏ íÿìà äà ðàçãîâàðÿ ñ ÃÅÐÁ, ÄÏÑ
è „Âúçðàæäàíå”, àêî ïîëó÷è ìàíäàò
Нови избори представляват огромен риск за държавата, смята Явор Божанков

Юлия КУЛИНСКА

Парламентът прие на две
последователни четения зако-
нопроект за ратифициране на
протоколите към Северноат-
лантическия договор за при-
съединяването на Република
Финландия и Кралство Шве-
ция. Гласуването е във връзка
с решението на двете страни

да депозират кандидатурите
си за членство в НАТО на 18
май тази година.

В мотивите към законопро-
екта е записано, че на срещата
на върха на НАТО в Мадрид в
периода 28-30 юни 2022 г. съюз-
ниците са взели решение да
поканят двете държави да ста-
нат членове на Алианса, като са
изразили съгласие да подпишат
протоколите за присъединяване-
то им към Северноатлантичес-

кия договор. “Решението за при-
съединяването на Република
Финландия и Кралство Швеция
към НАТО е израз на готов-
ността им да споделят отговор-
ностите и задълженията на член-
ството”, се казва в мотивите.

 В началото на пленарния
ден депутатите гласуваха остав-
ката на народния представител
от ИТН Виктория Василева,
която официално напусна пар-
ламента. Решението й съвпадна

с трусовете покрай парламен-
тарната група, от която се от-
цепиха шестима депутати,
несъгласни с вота на недоверие
към правителството и сваляне-
то от поста на председателя на
събранието Никола Минчев.
“Винаги съм се ръководила от
убеждението си, че политика-
та се прави с ум и със сърце,
а не с лакти, зъби и нокти. И
ако липсата на ум може да бъде
компенсирана по един или

друг начин, то липсата на
сърце - никога. Не ви казвам
“сбогом”, защото казвам “сбо-
гом” единствено и само на
собствените си илюзии”, каза
Василева преди колегите й да
гласуват. За Василева добри
думи се чуха от почти всички
парламентарни групи. Зам.-
председателят на НС и на БСП
Кристиан Вигенин я похвали,
че държала на думата си и с
нея се работело добре.

Юлия ИВАНОВА

но насилие на територията на
страната или в чужбина.
Достъп до данните в систе-
мата ще имат МВР, Агенция-
та за социално подпомагане,
Агенцията за качеството на
социалните услуги, Държав-
ната агенция за закрила на
детето и органите на съдеб-
ната власт. Според Йордано-
ва промените ще допринесат
за осигуряване на бърза,
ефективна и адекватна защи-
та и подкрепа на пострадали-
те от домашно насилие лица
или лица в риск.

Приетите промени са в
синхрон с каузата на БСП за
борба с домашното насилия.
Преди дни социалистките на-

стояха за създаване на служ-
би и центрове за жертвите и
за изграждане на единна цен-
трализирана система за ста-
тистиката им. Участничките в

Националната конференция
“Заедно срещу насилието, за
повече хармония в общуване-
то”, която се проведе в Ям-
бол преди дни, предложиха да

се съдейства за осигуряване
на помощ и подкрепа на по-
страдалите чрез предоставя-
не на необходимите социал-
ни услуги и за други мерки.
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Близо 4,4 млрд. лв. или 3,7
процента от БВП са пропусна-
тите ползи през 2019 г. в резул-
тат на пушенето и предизвика-
ните от него четири основни
болести - инсулт, инфаркт, хро-
нична обструктивна белодроб-
на болест и рак на белите дро-
бове. Това сочи анализ на Екс-
пертния клуб за икономика и
политика (ЕКИП), представен
от Аркади Шарков в дискусия,
посветена на намаляването на
вредата от тютюнопушенето.
Той е направен на база данните
за хоспитализациите на паци-

По 100 лева стипендия ще могат да
получат  3500 зрелостници, ако ста-
нат студенти в специалности от 12
приоритетни професионални направ-
ления. За тях има високо търсене на
пазара на труда, но кандидатите са
малко. Това са направления като педа-
гогика, машинно инженерство, елект-
ротехника, енергетика, транспорт, ко-
рабоплаване и авиация, проучване,

Дрогираните шофьори
са повече от пияните, за-
яви началникът на КАТ
Тенчо Тенев на база на
данните от масираните
проверки на Пътната по-
лиция през последните дни.
Той оцени като стряскаща
статистиката за нарушени-
ята на пътя. Над 20 души
са заловени с наркотици,
други 20 са отказали про-
верка за наркотици.

Ден по-рано излязоха
данни за хванат шофьор с
5,11 промила алкохол на
Околовръстното шосе в
София, в района на бул.
“България”. 33-годишният
мъж е дал положителна
проба и за канабис. Про-
верката на патрулиращи-
те полицаи е направена
около 19,30 часа, след като
те са видели кола да кри-
воличи. Поведението на
шофьора било неадекват-

До 9 септември е удължен срокът
за предоставяне на топъл обяд на соци-
ално слаби перничани в условията на
пандемията от КОВИД-19, съобщиха
от община Перник. Проектът започна
на 15 януари 2021 г. и е на обща стой-
ност 150 321,60 лв. Той се финансира

4,4 ìëðä. ëåâà çàãóáè ãîäèøíî
îò áîëåñòèòå íà ïóøà÷èòå
Ако половината пристрастени се откажат,
хоспитализациите ще се намалят между 15 и 20 на сто

енти с такива заболявания.
Ако половината пушачи се

откажат, ще се намалят между
15 и 20 процента от хоспита-
лизациите. Това пък ще намали
разходите за здраве с 30 млн.
лева. В същото време почина-
лите от болестите на пушачите
биха били с 4200 души по-мал-
ко. Спестените средства биха
могли да бъдат инвестирани в
ключови области като образо-
ванието и здравеопазването, а
икономиката би запазила здра-
вите хора на работа, твърдят
експертите.

Според Шарков очертаваща-
та се рецесия, заради вдигането
на банковите лихви, ще доведе
до повишена консумация на
алкохол и цигари, което ще
доведе до ръст на заболявания-
та и на здравните разходи.

Началникът на Клиниката по
кардиология в Националната
кардиологична болница проф.
Борислав Георгиев допълни, че
ако към цитираните пропусна-
ти ползи се прибавят и тези от
злоупотребата с алкохол, непра-
вилното хранене, липсата на
физическа активност и забеляз-

ващите се напоследък зачествя-
щи инфаркти от употреба на
енергийни напитки, които също
пристрастяват, сумата ще стане
още по-голяма.

Според експерти здравните
политики в България относно
действията срещу тютюнопу-
шенето са остарели и логиката
е да се търси пълен отказ, кой-
то за повечето от пушачите е
невъзможен, дори за изкарали-
те тежък инфаркт. В момента
здравната каса не покрива адек-
ватни медикаменти за отказ от
цигари, а остават рекламирани-

те по телевизията никотинови
дъвки и лепенки, чийто ефект е
спорен. Има регулации за на-
маляването на вредата от сол-
та, от захарта, от трансмазни-
ните, но не и за намаляването
на вредата от цигарите, комен-
тираха още специалистите.

Предписваните от години в
западния свят три вида медика-
менти за отказ обаче са скъпи и
производителите ми се отказ-
ват да ги регистрират в Бълга-
рия заради изискването за най-
ниска цена, което ги прави не-
рентабилни.

100 ëåâà ñòèïåíäèÿ çà áúäåùè ñòóäåíòè â äåôèöèòíè ñïåöèàëíîñòè
добив и обработка на полезни изкопа-
еми, металургия и други.

Право на този бонус имат първи-
те 10% от младежите с най-високи
оценки на матурата по български език
и литература, т.е. не по-ниски от 5,40.
На втория задължителен държавен
зрелостен изпит и държавния изпит
по професия успехът им трябва да е
над средния за страната по съответ-

ния предмет.
Същата стипендия ще вземат и сту-

денти, които са в първите 30% на вто-
рия държавен зрелостен изпит по ма-
тематика, по физика и астрономия или
по химия и опазване на околната сре-
да. Успехът им на матурата по българ-
ски език и литература трябва да е ра-
вен или по-висок от средния за стра-
ната, който тази година е 4,36.

През следващите години от обуче-
нието си студентите трябва да имат
минимален успех добър (4,00), за да я
получават.

Стипендии на студенти от посоче-
ните направления се изплащат за тре-
та поредна година. Целта им е да по-
вишат интереса на младите хора към
сфери на икономиката, в които не до-
стигат висококвалифицирани кадри.

доходи, под линията на бедност, такива,
които поради възрастта си или налични
увреждания са в по-висок риск от зара-
зяване и неблагоприятно протичане на
инфекцията, също и карантинирани.

Списък с кандидатите ще бъде из-
пратен в дирекцията “Социално подпо-

Ñîöèàëíî ñëàáè ïåðíè÷àíè ùå ïîëó÷àâàò òîïúë îáÿä äî ñåïòåìâðè
от Фонда за европейско подпомагане
на най-нуждаещите се по Оперативна-
та програма за храни. В момента услу-
гата се ползва от 120 души. Храната се
предоставя в два мобилни пункта или
директно по домовете.

Услугата е достъпна за хора с ниски

магане” за определяне на принадлеж-
ността им към целевите групи. На по-
требителите, които вече получават
топъл обяд, се предоставят консулта-
ции за възможностите за ползване на
други социални и административни
форми на индивидуална подкрепа.

ШЕФЪТ НА КАТ:

Äðîãèðàíèòå øîôüîðè
ñà ïîâå÷å îò ïèÿíèòå

но, но е отричал да е пил,
разказа Тенчо Тенев.

Ден по-рано полицаи в
Плевен задържаха пияна
шофьорка на 28 години с
крадена кола, без книжка и
3,77 промила алкохол в
кръвта. Преди това тя е
блъснала два автомобила,
паркирани на бензинос-
танция, и е избягала. Шо-
фьорката не се подчинила
на подадения от служите-
лите на реда сигнал за спи-
ране, а блъснала и една от
полицейските патрулки.

Шофьор е бил спрян
миналата вечер в столич-
ния “Студентски град” от
патрул на КАТ заради
синя лампа на таблото. Той
не е бил пиян или дроги-
ран. Синята лампа не е ра-
ботела към момента на
проверката и е била иззета.

Коментар на стр. 9

СНИМКА БТА

842 превозни средства и 1027 лица са проверени досега по време на специализираната полицейска
операция по безопасност на движението в Разградско. Издадени са седем предупредителни протокола
и са санкционирани 260 водачи. Засечените нарушения на скоростните режими са над 900
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Бългapия изнacя cтoки нa
peкopдни cтoйнocтни oбeми
oт нaчaлoтo нa гoдинaтa. Сред
основните причини са затруд-
нените вериги на доставки в
последните месеци и ускоре-
ната инфлация - фaктopи, кои-
то вдигат цените на
бългapcкaтa пpoдyкция. Вой-
ната в Украйна шокира вери-
гите на доставка и хвърли в
паника доставчици и произво-
дители.

Caмo зa пъpвитe пeт
мeceцa нa 2022 г. фиpмитe ca
пpoдaли cтoки зa cтpaнитe oт
Eвpoпeйcкия cъюз нa
cтoйнocт близo 25,5 млpд. лв.
Пoчти тoлкoвa e oбщият
бългapcки изнoc зa цял cвят
пpeди 15 гoдини, кoгaтo
cтpaнaтa ce пpиcъeдини към
ЕС пpeз 2007 г. Aкo ce
нaпpaви cpaвнeниe c минaлaтa
гoдинa, зa пepиoдa янyapи-мaй
2022 г. cтoйнocтнитe oбeми
ca тoлкoвa, кoлкoтo за ceдeмтe

Ñ 60% ñêà÷à èçíocúò ía Áúëãapèÿ
Зa пeт мeceцa пpeз 2022 г. бългapcкитe фиpми ca пpoдaли cтoки в EС,
кoлкoтo oбщo зa цeлия cвят зa 12-тe мeceцa нa 2007 г.

мeceцa нa 2021 г.
Дaннитe нa нaциoнaлнaтa

cтaтиcтикa пoкaзвaт oщe, чe
пpeз мaй изнocът pязкo e
cкoчил - c 60% cпpямo
cъпocтaвимия мeceц минaлaтa
гoдинa. Пoдкpeпян дo гoлямa
cтeпeн oт инфлaциятa,
cтoйнocтният oбeм e
дocтигнaл aбcoлютeн peкopд
oт 8,3 млpд. лв.

Oбщo oт нaчaлoтo нa
гoдинaтa пък бългapcкият
eкcпopт нaдxвъpля 37 млpд.
лв., кoeтo cъoтвeтcтвa нa
гoдишeн pъcт c близo 40%.

Нaй-cepиoзнo yвeличeниe
имa пpи изнacянитe пeтpoлни
пpoдyкти, cлeдвaни oт xимич-
нитe вeщecтвa и мaшинитe.
Cпopeд дaннитe eкcпopтът
извън Eвpoпeйcкия cъюз ce e
paзшиpил нaй-cъщecтвeнo cъc
Cъpбия, Typция, Ceвepнa
Maкeдoния, Eгипeт и
Гибpaлтap. Изнocът ce e
paзшиpил и към Укpaйнa,

дoкaтo към Pycия ce e cвил. Зa
cмeткa нa тoвa внocът и oт
Укpaйнa, и oт Pycия pacтe.

Зaeднo c peкopдния изнoc

има и peкopдeн внoc. Oт
нaчaлoтo нa гoдинaтa тoй
дoближaвa 42 млpд. лв. и pacтe
c 42% cпpямo cъщия пepиoд

нa минaлaтa гoдинa.
Cпeциaлнo зa мaй внeceнитe и
изнeceнитe oт cтpaнaтa cтoки
ca c лeк пpeвec нa внoca.

“Направихме си харакири
със спирането на отношения-
та с Русия, които сме ги из-
граждали десетки години.
Това са вътрешно- и външно-
икономически, външнополити-
чески, които ще струват мно-
го. Те ще бъдат възстановени,
но кога и на каква стойност
трудно мога да предположа.
Европа каза, че спираме до-
ставките от Русия, но не каза
от коя дата, а нашите го при-
еха буквално”. Това каза пред
БНР бизнесменът Красимир
Дачев, заместник-председател
на УС на Българската търгов-
ско-промишлена палата.

КРАСИМИР ДАЧЕВ:

Íàïðàâèõìå ñè õàðàêèðè ñ
ïðåêúñíàòèòå âðúçêè ñ Ðóñèÿ

в абсурдна ситуация, защото
каквато и икономика да има,
тя спира без енергия.

Дачев обясни, че с компен-
сациите за тока, които се от-
пускат на бизнеса, не се пи-
пат парите от бюджета на
държавата: “Ние не ползваме
и една стотинка от бюджета.
Това са допълнителните пе-
чалби, които се преразпреде-
лят, те не влизат в бюджета.
Част от парите, които внася-
ме в бюджета, ги връщаме при
нас”. Той подчерта, че
“държавният бюджет никога
не е бил толкова богат, колко-
то е в момента”.

Според него от една годи-
на бизнесът в България живее

Ñúðáèÿ ùå êóïóâà àçåðñêè ãàç,
êîãàòî èíòåðêîíåêòîðúò íè å ãîòîâ

Когато интерконекторът
към България бъде завършен,
Сърбия планира да купува
природен газ от Азербайджан,
считано от 2023 г., заяви
сръбският министър на енер-
гетиката Зорана Михайлович,
цитирана от Ройтерс.

“В момента водим прего-
вори с Азербайджан за резер-
виране на газови капацитети
за следващата година, защото
интерконекторът Сърбия-
България ще бъде завършен
през септември догодина”, за-
яви Михайлович на енергийна
конференция в Сараево.

След завършването на
дългоочаквания газопровод
между България и Гърция,
тръбата ще пренася газ от
северния гръцки град Комо-
тини до Стара Загора в Бълга-

Âðåìåííà êîìèñèÿ ùå
íèùè äîñòàâêàòà íà
ïåòðîë äî “Íåôòîõèì”

Парламентът реши временна комисия да проучи фактите и
обстоятелствата около доставката на суров петрол до “Лукойл
Нефтохим Бургас”. В пленарната зала влязоха за разглеждане
два почти идентични проекта за решение - на ГЕРБ-СДС и на
“Демократична България”.

Със 118 гласа “за”, 80 - “против” и  17 - “въздържал се” бе
приет проектът на ГЕРБ-СДС. Така бе създадена временната
комисия за установяване на всички факти и обстоятелства,
свързани с доставката на суров петрол до производителя на
горива “Лукойл Нефтохим Бургас” АД. Тя е от 14 народни
представители на паритетен принцип - по двама от група, срокът
за работата й да е един месец. За председател беше избран
Андрей Михайлов от “Има такъв народ”.

След като беше приет проектът на ГЕРБ-СДС, от ДБ оттег-
лиха своя. Той предвиждаше временна комисия да провери об-
стоятелствата, свързани с увеличение на цената на суровия
петрол, закупуван от “Лукойл Нефтохим Бургас” АД, управле-
нието и дейността на “Лукойл Нефтохим Бургас” АД и дейст-
вията, предприети от държавата. Предлагаше се комисията да
установи фактите и обстоятелствата за периода от 1 януари
2015 г. до 31 май 2022 г., в т.ч. използвани посредници, пред-
приети от държавата действия в “Лукойл Нефтохим Бургас”
АД, разликата между покупна и борсова цена, както дейността
и управлението на рафинерията. Идеята беше депутатите в нея
да работят два месеца.

рия и ще бъде свързана с друг
тръбопровод, пренасящ азер-
ски газ, посочва Ройтерс. След
като интерконекторът с
България бъде завършен,
Сърбия ще може да получава
втечнен газ през Гърция.
“Този интерконектор е жизне-
новажен за нас, най-важният,
който Сърбия прави в момен-

та, когато говорим за газова
диверсификация”, каза Михай-
лович.

Сърбия не е обсъждала
смяна на собствеността на
единствената си петролна
компания НИС, в която рус-
ките “Газпром нефт” и “Газ-
пром” притежават мажоритар-
ния дял. “Газпром” е също
мажоритарен собственик на
единственото газово хранили-
ще в Сърбия.

Седемдесет процента от
електроенергията в Сърбия се
осигурява от централи на
въглища. Страната ще помог-
не на държавната компания
EPS да внесе четири милиона
тона въглища, необходими за
първото тримесечие на след-
ващата година, съобщи Михай-
лович.

СНИМКА БТА

Със 118 гласа “за”, 80 - “против” и  17 - “въздържал се”
бе приет проектът на ГЕРБ-СДС
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Държавните жп превози ще
претърпят поредна трансфор-
мация. Министърът на транс-
порта Николай Събев е под-
писал решение, което пре-
движда за преобразуване чрез
вливане на “БДЖ-Пътнически
превози” и на “БДЖ-Товарни
превози” в “Холдинг БДЖ”,
съобщиха от пресцентъра на
Министерството на транспор-
та. Обединението, включващо
холдинга и двете му бивши
дъщерни дружества, занапред
ще се нарича “Национална
компания Български държав-
ни железници” ЕАД.

Според съобщението цел-
та на тази реформа е да се по-
добрят планирането, управле-

Ñëèâàò òðèòå ÁÄÆ-òà
â åäíà êîìïàíèÿ
Администрацията ще бъде съкратена, разходите намалени,
а транспортната услуга - подобрена, обещава Събев

нието и контролът на движе-
нието на пътническите и то-
варните влакове. След слива-
нето на трите дружества ад-
министрацията ще бъде съкра-
тена, разходите ще бъдат на-
малени, а транспортната ус-
луга ще бъде подобрена, обе-
щават от транспортното ми-
нистерство. “Стъпките за озд-
равяване на БДЖ заедно с
новите влакове, които ще за-
купим по Плана за възстано-
вяване и устойчивост, ще
върнат на българите удобст-
вото в железопътния транс-
порт”, е казал министър
Събев.

На пракика БДЖ се връща
към старата си форма, когато

имаше едно държавно пред-
приятие - “Български държав-
ни железници”. До 2001 г. под
шапката на БДЖ бяха товар-
ните и пътническите превози
и инфраструктурата. Тогава
по силата на евродирективи
двете дейности бяха разделе-
ни в две компании - БДЖ, в
която останаха превозите, и
Национална компания “Желе-
зопътна инфраструктура”
(НКЖИ), която се грижи за
релсовия път. Всички евро-
пейски средства досега отива-
ха само за изграждане на ви-
сокоскоростни линии, по кои-
то влаковете да се движат със
скорост от 160 км/ч. За послед-
ните 20 години единственото
такова изградено направление
е от Пловдив през Димитров-
град до турската и гръцката
граница. Все още продължава
изграждането на направление-
то изток-запад - от пристани-
ще Бургас през Пловдив и
София до сръбската граница.

Всяка година държавата
субсидира с около 200 млн.
лв. пътническите превози на
БДЖ. Отделно около 50-60
млн. лв. идват от билетите. В
годината преди пандемията е
имало около 19 млн. пътници.

Над 50% от хората не
могат да се откъснат от
работата по време на от-
пуск, показва проучване.
От Fishbowl - социална
мрежа за професионалис-
ти, са се допитали до 20
297 служители с въпроса
“Смятате ли, че може да
се изключите напълно от
работата, когато сте в
платен отпуск?”, предаде
profit.bg. Повече от поло-
вината от участниците
(54%) са отговорили “не”.

Проучването е уста-
новило, че неспособ-
ността човек да се откъ-
сва от работата по вре-
ме на платен отпуск ва-
рира в зависимост от

50% îò õîðàòà íå ñå îòêúñâàò
îò ðàáîòàòà ïî âðåìå íà îòïóñê

възрастта и професията.
Едва 47% от хората на
възраст 21-25 години
казват, че могат да се
откъснат от работата, в
сравнение с 65% при
тези на 45 г. и нагоре.
Това вероятно се дължи
на повишените отговор-

ности и опит, които се
изискват от тях.

Учителите е най-веро-
ятно да имат проблеми с
откъсването от работата,
като 73% от тях казват,
че не могат да го правят.
Адвокатите са на второ
място със 71%, следвани
от счетоводителите -
59%, финансистите -
55%, и консултантите -
51%. Представителите на
технологичната индуст-
рия и на здравните услу-
ги са на първо място по
откъсване от работата,
като 56% от заетите в
тези сфери казват, че се
откъсват от работата си,
когато са в платен отпуск.

Германия ще спре изцяло закупува-
нето на руски въглища на 1 август, а
на руски петрол - на 31 декември, за-
яви на пресконференция в Сидни гер-
манският заместник-министър на фи-
нансите Йорг Кукис, цитиран от Рой-
терс и БТА. По-трудното предизвика-
телство ще бъде покриването на раз-
ликата, която ще остане, когато ЕС се
откаже от 158-те милиарда кубични
метра газ, които Русия доставя всяка
година, подчерта Кукис пред енергий-
ния форум в Сидни, организиран
съвместно от австралийското прави-
телство и Международната агенция по
енергетика.

Русия доставя 40% от въглищата и
петрола, използвани в Германия, отбе-
ляза зам.-министърът. “Всеки, който
знае историята на петролопровода
“Дружба”, който бе инструмент още

Ãåðìàíèÿ ñïèðà ðóñêèòå
âúãëèùà äî 20 äíè

на съветската империя над Източна
Европа, разбира, че отказът от тази
зависимост не е нещо просто, но ще го
постигнем след няколко месеца”, под-
черта той.

Германия подготвя с ускорени тем-
пове плаващи терминали за внос на
втечнен природен газ, който да помог-
не за покриването на недостига. Кукис
обаче посочи, че САЩ и Катар могат
заедно да доставят на Европа само око-
ло 30 милиарда кубически метра втеч-
нен газ годишно. “Не можем просто да
си представим, че този проблем не
съществува”, добави Кукис. Той отбе-
ляза, че Германия е фокусирана върху
прехода към нулеви въглеродни еми-
сии и е въвела закони, целящи ускоря-
ване на развитието на проекти за възоб-
новяема енергия, но газът ще бъде от
съществено значение за промяната.

Поскъпването на материа-
лите и високата инфлация, по-
родени от войната в Украйна,
укроти пазара на недвижими-
те имоти в София и големите
градове. Това показват данни-
те на Агенцията по вписвани-
ята и наблюденията на броке-
ри. “В момента има паритет
между търсенето и предлага-
нето на жилища, а сделките и
цените са в застой”, коменти-
ра Гергана Тенекиджиева,
изпълнителен директор на
“Адрес Недвижими имоти”, по
време на форум в София.

В момента под 100 000 евро
няма жилище в София - това е
средната цена на имот, посочи
Тенекиджиева.

Имотите в София стават
все по-малко достъпни след
резкия скок с 12% през първо-
то тримесечие на 2022 г. на
годишна база, посочи Борислав
Гостев, ръководител на “Уп-
равление на търговски партнь-

Èìîòíèÿò ïàçàð â Ñîôèÿ ñå óêðîòÿâà
ори” в ОББ. Той прогнозира,
че до септември покачването
ще продължи бавно, но от 2023
г. очаква цените да тръгнат
надолу.

Според Антон Андонов,
изпълнителен директор на
“Ера България”, обаче цените
на жилищата в големите градо-
ве у нас ще продължат възхо-
дящия си тренд. В дългосрочен
план цените на имотите ще
продължат да растат, като фак-
торите за това са, че бълга-
ринът живее в пренаселени
жилища и високата инфлация,
която изяжда спестяванията,
твърди Андонов.

В същото време данните на
Агенцията по вписванията по-
казват охлаждане на пазара на
имоти в страната. За второто
тримесечие на годината е от-
четен ръст от 4,3 на сто спря-
мо същия период на 2021 г. За
сравнение през първото три-
месечие той беше 10,8 на сто

на годишна база.
На най-активния пазар - в

София, обаче увеличението на
сделките през второто триме-
сечие на 2022 г. е под процент
- 0,28 на сто. На годишна база
за полугодието растежът в сто-
лицата от 3,5% е под средното
за страната. За сравнение, през
първото тримесечие на годи-
ната беше регистриран ръст от
8,7 на сто на сделките с имоти
в София. Големите градове
като Варна и Бургас също за-
бавят темповете в сравнение с
първите три месеца на година-
та.

От четирите големи града у
нас единствено Пловдив беле-
жи леко повишение - при ми-
нус 3% за първото тримесечие
на 2022 г., за второто ръстът е
3,8%. Общо за полугодието
обаче сделките са с едва 0,9%
повече в сравнение с първите
шест месеца на 2021 г.

Активността на морето с

покупката на имоти също се
забавя през второто тримесе-
чие на годината спрямо първо-
то. Общият ръст на сделките в
7-те морски служби по впис-
ванията (Балчик, Бургас, Вар-

на, Каварна, Несебър, Помо-
рие и Царево) обаче е повече
от 30% за полугодието, което
е чувствително по-високо от
средното 7% за страната и
5,3% за 10-те големи града.
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Премахването на дисциплинарната колегия не е достатъчно
за отмяна на глобата и отпускане на пари за Варшава

В Атина бяха запалени офиси на две гръцки медии, собственост на емблематичния журналист
Никос Хадзиниколао. Според гръцките журналисти “това е посегателство срещу свободното слово”.
Палежът е умишлен, потвърдиха от полицията. Жертви и пострадали няма

Акционери на “Тепко”, която
бе оператор на авариралата АЕЦ
във Фукушима, отиват към
токийски съд, където бяха внесли
жалба срещу ръководството на
компанията. Съдът осъди
четирима висши мениджъри на
“Тепко” да изплатят 13 000
милиарда йени (95 милиарда евро),
задето не са предотвратили
инцидента в централата през
2011 г. Той бе причинен от
гигантско цунами след
земетресение

Â Ñêîïèå ðåøàâàò
çà ïðåãîâîðèòå ñ ÅÑ

Êèåâ è Ìîñêâà ïðåä
ñäåëêà çà çúðíîòî

Ôèíàíñîâèòå ñàíêöèè
ñðåùó Ïîëøà îñòàâàò

Парламентът на РСМ обсъжда днес преговорната
рамка на страната, предложена от ЕС. “Заключенията, в
които ще бъде даден ясен мандат на правителството какво
може и какво не може да се прави по време на преговор-
ния процес, ще са най-важни”, каза в интервю за телеви-
зия “Сител” външият министър Буяр Османи. По думите
му “целият този анти-разказ за езика се основава на
грешни интерпретации на френския пакет от докумен-
ти”. Обръщение към депутатите ще направи председате-
лят на ЕК Урсула фон дер Лайен. Очакванията са, че
парламентът ще одобри преговорната рамка.

В същото време 800 интелектуалци от РСМ публику-
ваха обръщение срещу приемането на френското пред-
ложение. “Македонският народ ще бъде дърво без корен
и няма да има възможност да изрази своята приемстве-
ност във времето и пространството. С това предложение
македонците ще бъдат сведени до изкуствена конструк-
ция от 1944 г. Македонският език ще бъде исторически
несъществуващ за ЕС”, пише в обръщението.

Украйна и Русия са “на две крачки” от постигането на
споразумение за износа на зърно, обяви външният министър
Дмитро Кулеба в интервю за испанския в. “Ел Паис”.

В Анкара преговарят представители на Турция, Русия,
Украйна и ООН за износа на украинско зърно по море. “През
последните 4 дни през устие Бистрое са преминали 16 кораба”,
заяви украинският зам.-министър на инфраструктурата Юрий
Васков. Те очакват да бъдат натоварени с украинско зърно.
Други 90 кораба чакат в румънския канал Сулина.

Украинците се опитват да подпалят житни полета на гра-
ницата с Херсонска област, представяйки това за руски дейст-
вия, каза пред ТАСС Кирил Стремоусов от временната адми-
нистрация на региона. Украинският ракетен удар във вторник
срещу град Новая Каховка е нанесъл щети на 250 магазина, 65
жилищни сгради, фабрики, складове, учебни и медицински
институции.

Москва твърди, че руските сили са убили през последните
три седмици най-малко 275 чужди наемници от Полша, Грузия,
Великобритания, Румъния и Канада.

Новият полски закон, кой-
то премахва дисциплинарна-
та колегия на Върховния съд,
разследваща съдии, не е до-
статъчен за отмяна на финан-
совите санкции, наложени от
Съда на ЕС срещу Полша,
заяви говорителят на Евро-
комисията Кристиан Виганд,
цитиран от агенциите.

Той бе попитан дали за-
конът ще накара Еврокоми-
сията да поиска от Съда на
ЕС да отмени ежедневните
глоби от 1 милион евро на
Полша, които от въвеждане-
то им на 3 ноември 2021 г.

вече надхвърлят 250 млн
евро. Виганд поясни, че
санкцията срещу Полша за-
сяга не само дисциплинарна-
та колегия, а и други разпо-
редби, въведени със закона
за съдебната система от де-
кември 2019 г. Комисията
констатира, че макар новият
закон да премахва дисципли-
нарната колегия, той не е
отменил оспорваните разпо-
редби на закона за съдебна-
та система. Затова наказа-
телната процедура ще
продължи, докато не бъдат
изпълнени всички изисква-

ния, посочени от Съда на ЕС.
Спорната дисциплинарна

колегия на Върховния съд ще
престане да съществува в
петък и ще бъде заменена от
нова колегия за професио-
нална отговорност. Но спо-
ред полската опозиция и част
от съдиите става дума един-
ствено за промяна на назва-
нието.

Трите условия, поставени
от шефката на Еврокомисия-
та Урсула фон дер Лайен, са:
замяна на дисциплинарната
колегия с независим и безпри-
страстен орган, реформа на

дисциплинарния режим сре-
щу магистрати, включително
отмяна на “спорни дисцип-
линарни санкции”, и възмож-
ност делата срещу санкцио-
нираните съдии да бъдат пре-
разгледани по новия ред.

Еврокомисията много-
кратно е посочвала, че Пол-
ша може да получи парите по
плана за възстановяване след
КОВИД-19 в размер на 35,4
милиарда евро, само ако
бъдат извършени изисквани-
те реформи за съдебната не-
зависимост. От тази сума
23,9 млрд. евро са субсидии.

СНИМКИ БТА

Споразумение между ЕС
и Русия за Калининград

ЕС и Русия постигнаха споразу-
мение за транзитното преминаване
на стоки към руския анклав Кали-
нинград, съобщава в. “Известия”.
Всички стоки, предназначени за реги-
она, ще бъдат премахнати от санк-
ционните списъци по изключение.
Става въпрос както за желе-
зопътния, така и за автомобилния
транзит.

Болтън призна за
планирането на преврати

Бившият съветник по национал-
ната сигурност на САЩ Джон
Болтън заяви по телевизия Си Ен
Ен, че е участвал лично в “планира-
нето на държавни преврати” в чуж-
ди страни. Водещият заяви, че не е
нужно някой “да бъде извънредно
умен, за да планира държавен пре-
врат”. В отговор Болтън със споко-
ен тон каза: “Не съм съгласен. Като
човек, който е помагал за планира-
нето на държавни преврати, не тук,
нали разбирате, другаде, това изи-
сква много работа”. Болтън не
уточни в планирането на кои пре-
врати е участвал.

Франция екстрадира осъден
терорист в Белгия

Франция екстрадира Салах Аб-
деслам в Белгия, където ще бъде
съден през октомври заради терори-
стичните атаки в Брюксел през
март 2016 г. Роденият в Брюксел
френски гражданин е последният
жив член на групата джихадистки
атентатори, които убиха 130 души
в Париж и Сен Дени на 13 ноември
2015 г. В Белгия престъпленията им
причиниха смъртта на 32 цивилни,
плюс 300 ранени.

Лекари спасиха
противник на Ердоган

Живеещият в САЩ ислямски про-
поведник Фетхуллах Гюлен е бил
откаран по спешност в болница,
съобщи турският в. “Джумхуриет”.
Сърцето му било спряло и лекарите
са го върнали буквално от оня свят.
Гюлен, Йълдъръм и други техни съми-
шленици бяха осъдени от турски съд
задочно на доживотен затвор зара-
ди организирането на опита за пре-
врат на 15 юли 2016 г. срещу пре-
зидента Реджеп Ердоган.
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Ãîðåùà âúëíà îáõâàùà
Çàïàäíà Åâðîïà
Във Великобритания хората са призовани да пестят водата

Нова гореща вълна се очак-
ва в Западна Европа. От неделя
термометърът показва над 40
градуса по Целзий в части от
Испания и Португалия, където
огнеборци се опитват да поту-
шат пожари. В Южна Франция
от вторник следобед са опусто-
шени 8000 дка борови гори
южно от Бордо, а 150 жители
са напуснали домовете си. Край
Дюната на Пилат - най-висока-
та пясъчна дюна в Европа, огън

погълна 1800 дка стари боро-
ве, съобщиха властите.

Премиерът на Франция
Елизабет Борн призова минис-
трите да бъдат готови за спра-
вяне с последиците от гореща-
та вълна, която се очаква да
продължи до 10 дни. “Жегата
засяга здравето на хората мно-
го бързо, особено по-уязвими-
те”, се казва в съобщение от
кабинета й.

Топлите вълни стават все

по-чести заради климатичните
промени, посочват учени. Пре-
дишната такава вълна във
Франция, Португалия и Испа-
ния бе в средата на юни.

Горещините създават риск
за общественото здраве в Анг-
лия и Уелс. Службите на “Бърза
помощ” са в повишена готов-
ност заради изключително ви-
соките температури.

Има вероятност британско-
то правителство да обяви без-

прецедентно извънредно поло-
жение заради топлинната вълна.
Министрите се опитват да из-
готвят планове за всякакви сце-
нарии и проведоха среща на
Комитета за справяне с извъ-
нредни ситуации “Кобра”.

На Острова компаниите за
водоснабдяване призоваха кли-
ентите си да икономисват вся-
ка капка вода заради горещата
вълна, като разпространиха
някои необичайни съвети. Ком-

пания “Йоркшир уотър” напи-
са в своя уебсайт: “Валежите
напоследък са рядкост, затова
водата трябва да се използва
внимателно”. Тя апелира хора-
та да топлят не повече от точно
необходимото количество вода
за чай и да си мият ръцете в
леген. Конкурентът им “Англи-
ан” публикува видео с моми-
ченце по бански, което се къпе
в леген, и текст: “Работим за
справяне с жегата”.

Президентът на Шри Ланка Готабая Раджапакса
е напуснал страната на фона на масовите протести
заради икономическата криза, съобщи Би Би Си.
Той е пътувал с военен самолет, придружен от
съпругата си и двама телохранители. 73-годишният
държавен глава е пристигнал в столицата на Малди-
вите Мале.

Според източници на Би Би Си брат му и бивш
финансов министър Басил Раджапакса също е успял
да напусне Шри Ланка и пътува за САЩ.

Местните обвиняват управлението на държав-
ния глава заради най-сериозната икономическа кри-
за от десетилетия насам. От месеци всеки ден има
режим на тока, недостиг на гориво, храни и лекар-
ства.

Междувременно стана ясна датата за нови пре-
зидентски избори - 20 юли. В парламента ще бъде
извършено тайно гласуване. Новият лидер трябва
да получи над 50% от действителните бюлетини. В.
“Дейли мирър” посочва, че кандидатите за поста са
трима.

Временно е въведено извънредно положение на
целия остров.

Имигрантите и икономиката бяха сред основ-
ните теми на срещата между президентите на САЩ
и Мексико Джо Байдън и Андрес Мануел Лопес
Обрадор във Вашингтон.

Щатите са на път да удвоят броя на визите за
временни работници за мигранти от Мексико и
Централна Америка. Този ход съвпада с увелича-
ване на миграцията от страните от Северния
триъгълник: Гватемала, Ел Салвадор и Хондурас.
Граничният патрул на САЩ съобщи, че броят на
опитите за преминаване е скочил. През 2021 г. са
отчетени 684 000 опита на югозападната граница
спрямо 400 000 през предходната година.

“Въпреки нашите различия, които не са лесни
за забравяне, успяхме да се срещнем и да работим
заедно като добри приятели и истински съюзни-
ци”, заяви Обрадор.

“Това е връзка, която пряко влияе върху еже-
дневието на нашите хора. Въпреки пресилените
заглавия, които понякога виждаме, имаме силна и
продуктивна връзка”, подчерта Байдън.

Мигрантският поток е една от темите, които от
години обтягат отношенията между двете държа-
ви. При администрацията на Доналд Тръмп бяха
предприети строги мерки за недопускане на неле-
гални мигранти.

Бразилия иска да купи възмож-
но най-много дизелово гориво от
Москва, заяви външният министър
Карлос Франка пред ООН, в от-
говор на въпрос относно изказва-
не на президента Жаир Болсона-
ро, че южноамериканската стра-
на и Кремъл са сключили спора-
зумение и горивото ще започне

Ïðåçèäåíòúò
íà Øðè Ëàíêà
å íàïóñíàë ñòðàíàòà

ÑÀÙ è Ìåêñèêî
îáñúäèõà èìèãðàíòèòå
è èêîíîìèêàòà

Ïåêèí å ïðîãîíèë
àìåðèêàíñêè ìèíîíîñåö

Китайската армия е прогони-
ла ескадрен миноносец на САЩ,
навлязъл във водите на Южно-
китайско море край Параселски-
те острови, предадоха световни-
те агенции.

Действията на американски-
те военни са сериозно наруше-
ние на суверенитета и сигур-

ността на Китай, изтъкнаха от
китайската армия. “На 13 юли
ракетният ескадрен миноносец
на САЩ “Бенфолд” проникна
незаконно в китайски територи-
ални води в близост до Парасел-
ските острови, без да е получил
разрешение от китайското пра-
вителство”, заяви говорител на

китайските въоръжени сили.
Тези действия представляват
“сериозно нарушение на мира и
стабилността в Южнокитайско
море и сериозно нарушение на
международното право и на
нормите на международните
отношения”, се казва още в изяв-
лението.

Áðàçèëèÿ êóïóâà äèçåëîâî
ãîðèâî îò Ìîñêâà

да пристига в идните 60 дни.
Той определи Русия като

стратегически партньор и под-
черта, че неговата страна изпит-
ва недостиг на дизелово гориво,
необходимо за селското стопан-
ство и шофьорите. “Затова
търсехме много надеждни до-
ставчици на дизел и Русия е един

от тях”, каза Франка и подчерта,
че двете страни са партньори в
БРИКС и Бразилия разчита на
Русия и Беларус и за доставки
на торове.

По-рано държавният глава за-
яви пред свои поддръжници, че
Бразилия ще получи гориво “по-
евтино”.

Новите случаи на коронавирус в Южна Корея са 40 266. Такъв рекорд има
за пръв път от два месеца насам. Правителството предупреди, че през август
и септември може да бъде достигнато петкратно по-високо равнище

СНИМКА БТА
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Вятър и мъгла

Очаквано Комисията
за енергийно и водно ре-
гулиране вдигна със зад-
на дата от 1 юли цената
на природния газ с 32%.
Обяснението, също очак-
вано, е свързано с по-
скъпването на суровина-
та в световен мащаб зара-
ди голямото търсене и по-
малкото предлагане зара-
ди войната в Украйна.

Човек не трябва да е
газов експерт, за да види,

че това няма да е послед-
ният ценови шок, свързан
с природния газ. А сме
само в разгара на лятото.
По всичко личи, че Евро-
па се подготвя за зима без
руски газ. При задаващия
се дефицит е логично це-
ните да хвърчат нагоре. И
поскъпването обаче тряб-
ва да има някакъв поно-
сим предел.

Другият очертаващ се
вариант е да се огранича-
ва потреблението. Много
анализатори са на мне-
ние, че страните от ЕС
трябва да намалят по-
треблението на газ с 15%
през следващите 10 ме-
сеца, ако Русия врътне
кранчето. В балтийските
страни и Финландия тези
ограничения би трябвало
да стигнат 54%. Полити-
ците и представители на
енергийни компании в
някои държави призова-

ха за нормиране на по-
треблението. Изпълни-
телните директори на три
от най-големите енер-
гийни компании във
Франция например излязо-
ха със съвместно обръ-
щение към населението
да се пести енергия. В
Нидерландия призоваха
хората да намалят отоп-
лението и да скъсят пре-
стоя под душа.

След като миналия
месец Германия обяви
втора степен на плана за
действие в извънредни
ситуации, местните влас-
ти вече прилагат различни
мерки - намаляване на
уличното осветление, на
температурата в открити-
те басейни.

Какво се прави в Бълга-
рия по проблема не е
ясно, вятър и мъгла. Каква
зима ни очаква е още по-
неясно. Защото се оказва,

че у нас политическите
разправии са по-важни от
преодоляването на енер-
гийната криза.

Освен това се оказва,
че страната ни заема не-
завидна позиция в още
една класация - по до-
стъпност на природен газ
за населението. Сред
33 държави в Европа
България е на 31-во мяс-
то. Уж вече имало дивер-
сификация на доставките.
Само дето никой не по-
ставя въпроса за цената
на тези доставки и за по-
средниците, прибиращи
комисионите. При руски-
те доставки беше ясно,
сега - вятър и мъгла. Ясно
е и друго - без “Газпром”
няма как да минем, въпре-
ки че Кирил Петков и
Асен Василев се опъват.
Очакваме да видим каква
ще бъде позицията на
следващите.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Евгени ГАВРИЛОВ

ДАТАТА

14
1789 - НАЧАЛО НА ВЕЛИКАТА ФРЕНСКА РЕ-

ВОЛЮЦИЯ (1789-1799). Жителите на Париж пре-
вземат Бастилията и
освобождават седем по-
литически затворници.
Следствие от революци-
ята е унищожаването на
абсолютната монархия
и след кратко републи-
канско управление уста-
новяването на предвож-
даната от Наполеон Бонапарт диктатура. Вели-
ката френска революция оказва силно въздействие
върху обществения живот в Европа. На тази дата
през 1795 г. Марсилезата е обявена за френски на-
ционален химн. Химнът е написан за една нощ от
военния инженер Клод-Жозеф Руже дьо Лил на
24 април 1792 г. Национален празник на Франция.

1867 - АЛФРЕД НОБЕЛ ДЕМОНСТРИРА ДЕЙСТ-
ВИЕТО НА ДИНАМИТА В АНГЛИЯ. Шведски-
ят химик, инженер и предприемач
открива, че когато нитро-
глицеринът е включен в
гъсти инертни вещества,
той става по-безопасен и
по-удобен за обработка. Тази смес е патентована
като динамит през 1866 г. Нобел завещава огром-
ното си състояние за учредяването на носещите
неговото име награди, което става през 1895 г.

1925 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ДЖАГАРОВ, ПОЕТ
И ДРАМАТУРГ (УМИРА 1995 Г.). Завършва литера-
турния институт “Максим
Горки” в Москва. Работи
като редактор във в. “Лите-
ратурен фронт”, драматург
в Младежкия театър. Пред-
седател на Съюза на българ-
ските писатели, зам.-предсе-
дател на Държавния съвет.
Автор на пиесата “Проку-
рорът” и на стихосбирките
“Моите песни”, “Лирика”, “В
минути на мълчание”, “Сезони” и др.

1941 - ЧЕРВЕНАТА АРМИЯ ЗА ПЪРВИ ПЪТ
ИЗПОЛЗВА “КАТЮША”.
Бойното кръщение на ле-
гендарната ракетна ус-
тановка е в 15,15 ч. край
Смоленск. В хода на бое-
вете експериментална-
та батарея нанася удар
по жп възела Орша. За
няколко секунди са изстреляни 112 реактивни сна-
ряда, които превръщат възела в огнено море. Със
специална телеграма до Сталин двама генерали на-
стояват незабавно да започне масираното произ-
водство на “Катюша”.

1951 - ОФИЦИАЛНО Е ОТКРИТ РОДОПСКИЯТ
НАРОДЕН ТЕАТЪР. Сформиран е като полупрофе-
сионален, с пред-
писание на Коми-
тета за наука, из-
куство и култура
към Околийския
народен съвет в
Смолян. С указ на
президента от
2006 г. се преиме-
нува в Родопски
драматичен те-
атър “Николай Хайтов”. С ПМС от юли 2010 г. РДТ
“Н. Хайтов” се влива в Драматичен театър “Нико-
лай Масалитинов” в Пловдив. На 5 март 2014 г. МС
прие постановление за създаване на РДТ “Н. Хай-
тов”, с което театърът възкръсна.

1962 - УМИРА БОРИС МАШАЛОВ, НАРОДЕН
ПЕВЕЦ (Р. 1914 Г.). Известен
изпълнител на песни от север-
няшката фолклорна област.
Солист на Ансамбъла на На-
родната армия, сформира гру-
па “Наша песен”, с която изна-
ся концерти в страната и чуж-
бина. За изключителния му та-
лант е отличен със званието
Майстор на естрадното изкуство. Сред най-изве-
стните му песни са “Заблеяло ми агънце”, “Мика
мама дума”, “Недо ле, Недке хубава” и др.

Обречени ли сме?

Като слушаме за по-
редната черна статисти-
ка, свързана с движение-
то по пътищата, можем
да се питаме само едно:
“Обречени ли сме?”. Има
ли шанс да оцелеем на
пътя и като шофьори, и

като пътници, и като пе-
шеходци?

Оказва се, че водачите
или нямат книжки, или те
са фалшиви. Ако не са
пияни, са дрогирани, а
често и двете. Ако не за-
спиват зад волана, то за-
биват скъпите си коли с
космическа скорост в не-
винни пешеходци или дру-
ги шофьори, спазващи
правилата. В тази джунг-
ла оцеляването действи-
телно е съмнително.

Особено притеснител-
но е, че фрапантните дан-
ни в числа и обобщения за
случващото се по пътища-
та ни излизат след кампа-
нии. Като настоящата, при
която полицията тръгна

масово да хваща наруши-
тели след трагичната ис-
тория в центъра на София.

Специалните акции
обаче не плашат никого.
Ако плашеха, излизащи-
те сега статистики няма-
ше да са така стряскащи.
Потенциалните престъп-
ници щяха да се покрият
временно и щеше да има
случайни нарушители,
уловени из празните
междуселски пътища, ко-
ито застрашават само
себе си. Безотговорност-
та, арогантността и чув-
ството за безнаказаност
са се превърнали в дви-
жещата сила на убийци-
те по пътя.

Фактът, че регистрира-

ните безчинстващи вреди-
тели по-често са дрогира-
ни, отколкото пияни, зася-
га друга изключително
тревожна тенденция,
свързана с разпростране-
нието и употребата на
наркотици. Да седнеш не-
адекватен зад волана и да
разчиташ, че дори да те
хванат, ще ти се размине,
говори за пълен разпад на
обществени, на човешки
ценности. Но говори и
друго - че дрогата вече се
приема като норма, а не
като изключение. За акции
за разпространението й
обаче чуваме по-рядко.
По-често разбираме за
чадъри над необуздани на-
рушители...

Деси ВЕЛЕВА
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Въпреки заклинанията от последните
години, въглищата преживяват своя ре-
несанс. Основната причина за това ло-
гично е разрастващата се енергийна кри-
за в света, породена от войната в Украй-
на и произтичащата от нея геополитиче-
ска обстановка.

Според статистиката от 21 големи
енергийни компании в Европа само 9
имат конкретен план за плавно изважда-
не на въглищни мощности от употреба
до 2030 г. А шест от тях въобще не пре-
движдат в плановете си да се спре произ-
водството на ток от въглища дори през
2040-а. Това става ясно от анализ на
енергийните тръстове Ember и Beyond
Coal, който обхваща най-големите енер-
гийни компании в Европейския съюз,
Великобритания и Турция. Сред тях са
германските RWE и STEAG, чешката
EPH, полските PGE и ENEA, френската
ENGIE, които притежават най-големите
въглищни централи на континента.

Пандемията от коронавируса през
миналата година сви търсенето на енер-
гия и горива и сред големите губещи бяха
именно изкопаемите горива. Тогава за
първи път зелените централи изпревари-
ха въглищните в енергийния микс, вклю-

Очаква се тецовете да произведат рекордните 10,35 хиляди тераватчаса електроенергия

Евгени ГАВРИЛОВ

чително и в Европа.
По данни на Ember през 2020 г. в

световен мащаб въглищата са държали
дял от 33% от произведената енергия
спрямо 39% за зелените енергоизточни-
ци. Но бързото икономическо съживява-
не през 2021 г. увеличи търсенето на
електроенергия с по-бързи темпове, от-
колкото нискоемисионните енергоизточ-
ници могат да отговорят. Природният газ
поскъпва по-бързо от квотите за въгле-
роден диоксид, което също насърчи
търсенето на въглища.

Така Международната агенция за
енергетика (МАЕ) изчисли, че въглищни-
те централи ще произведат рекордните
10,35 хиляди тераватчаса електроенергия.
За първи път от години в Европа и Се-
верна Америка потреблението на въгли-
ща и производството на електроенергия
от въглища расте.

Подготовка

Навсякъде в Европа се готвят за пред-
стоящата зима, която явно няма да мине
без въглищните централи.

Нидерландските власти активираха
първата фаза от кризисния си енергиен
план, който предвижда премахване на
ограниченията върху въглищните цент-
рали. Те ще могат да работят на пълна
мощност, докато до момента максимумът
беше 35 процента.

Германия също обяви, че ще предпри-
еме спешни мерки, за да гарантира по-
криването на енергийните си нужди след
спада на доставките на руски газ, вклю-
чително и с увеличеното използване на
въглища.

От средата на август тази година

страните от Европейския съюз ще спрат
да внасят въглища от Русия, което озна-
чава, че ще трябва да намерят алтерна-
тивни доставчици. Южна Африка вече се
смята за един алтернативен доставчик.
Това е и петият по големина износител
на въглища в света. В периода януари-
май тази година около 40% повече въгли-
ща са били изнесени за Европа от Южна
Африка. Сред страните, получили тези
доставки, са Испания, Полша и Герма-
ния, както и Франция, която увеличи
вноса си седем пъти в сравнение с пред-
ходната година.

Каква е ситуацията у нас?

В началото на 2020 г. тогавашното
44-о Народно събрание задължи каби-
нета на ГЕРБ да запази въглищните цен-
трали и да не допуска спирането им.
Това решение бе взето напук на Зеле-
ната сделка, според която до 2030 г. ЕС
трябва да премахне въглищата, за да
намали с 55% нетните въглеродни еми-
сии. При управлението на ГЕРБ се да-
ваха фалшиви надежди, че правителст-
вото ще защити въглищната индустрия
и тецовете няма да затварят. Следващи-
те 45-и и 46-и парламент се провалиха
не само в опитите да излъчат правител-
ство, но и да вземат отговорно реше-
ние за бъдещето на районите, засегна-
ти от затварянето на мини и тецове на
въглища. Защото това неизбежно ще се

случи, а и големият въпрос за замества-
щите мощности остана.

Обяснение

Последният парламент също не наме-
ри време за стратегическо решаване на
проблема. Така спорът за въглищните
централи в България на пръв поглед из-
глежда решен, след като заради Зелената
сделка и Плана за възстановяване и ус-
тойчивост бе прието тяхното затваряне
да започне от 2038 г. Според правителст-
вените планове трябва да останат да ра-
ботят три въглищни централи - т.нар. аме-
рикански “КонтурГлобал Марица Изток
3” и “Ей И Ес Гълъбово” и държавната
“Марица Изток 2”. Те също трябва да се
трансформират по начин, който да води
до “позеленяване”. Стойността на тока
от въглища ще продължи да зависи от
цените на парниковите квоти, купувани,
за да не бъдат глобявани мощностите за
изхвърляните газове.

От средата на миналата година до
днес България е сред основните износи-
тели на европейския електроенергиен
пазар. Ние практически покриваме греш-
ките на Брюксел и на  останалите страни
от ЕС, които са силно зависими от вноса
на изключително скъп газ и въглища. Това
се случва въпреки непълното функцио-
ниране на ПАВЕЦ “Чаира” - изцяло
благодарение на наличието на местни
ресурси - ядрената централа и преди

всичко големите лигнитни тецове.
И на фона на разрастващата се енер-

гийна криза никой не е дал логично обяс-
нение защо трябваше да се стигне до от-
крита война и сериозна заплаха за спира-
не на доставките, за да разбере Европей-
ският съюз, че политиката на заместване
на местните с вносни въглища и газ е
изключително наивна и опасна. Няма осо-
бено значение дали ултимативният достав-
чик се казва Русия, Катар или САЩ. Оказа
се, че енергийната политика на Брюксел е
в разрез с елементарните постулати на
енергийната сигурност и независимост.

Гигантски скок

2022-ра се очертава да бъде годината
на въглищата. Добивът и потреблението
им ще отчетат гигантски скок на светов-
но ниво, защото днес всички се връщат
към въглищата. “Марица-Изток” у нас
работи на максимален капацитет. Дори
по време на локдаун Китай прави ре-
кордни добиви. Индия отваря отново 100
стари мини. При тези цени на втечнения
природен газ в Азия няма да остане стра-
на, която да не ускори добива и изгаря-
нето на въглища. Навсякъде в Европа се
разкриват вече затворени мини и центра-
ли. Природният газ поскъпна бързо дори
и в САЩ, което означава, че процесът на
връщане към въглища ще се ускори и там.

Всичко това не е въпрос на нечие
желание, а просто логичен резултат от
най-голямата инвестиционна грешка в
историята на човечеството - вместо да
развива надеждни и чисти източници с
изключително висока плътност, като яд-
рената енергия, светът заби ужасяващо
количество пари в неконтролируеми
ВЕИ, които имат и своите предимства,
но не могат да осигурят растящите нуж-
ди на цивилизацията.

Крайният резултат е парадоксален. Уж
спасяваме планетата, но през 2022 г. ще
постигнем исторически рекордно потреб-
ление на въглища и съответните въглерод-
ни емисии на глобално ниво. И това няма
да е последната година на ръст за тях.

Въпросът е в подобна ситуация как
ще си изиграе картите нашата страна. И
да не се правим на по-големи католици
от папата и с проблемите на въглищната
енергетика.

Ðåíåñàíñúò íà âúãëèùàòàÐåíåñàíñúò íà âúãëèùàòàÐåíåñàíñúò íà âúãëèùàòàÐåíåñàíñúò íà âúãëèùàòàÐåíåñàíñúò íà âúãëèùàòà
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“Традиционно през последните години ев-
рото е било по-скъпо от долара, но последни-
те месеци имаше тенденция за поевтиняване
на еврото и тази сутрин те са изравнени на
кантар. Това означава, че еврото се обезценя-
ва спрямо долара. Добрата новина в този слу-
чай е, че европейският износ става по-евтин, а
лошата е, че вносът става по-скъп.” Това заяви
депутатът от “БСП за България” проф. Румен
Гечев пред Нова телевизия.

Според него тази тенденция е притеснител-
на за Европа, като ще доведе до промяна в
потоците на чуждите инвестиции и до
поскъпване на енергийните източници. По ду-
мите му всеки производител се стреми да си
достави суровини и материали, които са по-
евтини, и това, че “Нефтохим” си доставя по-
евтин петрол, в случая от Русия, е негова ра-
бота. “Няма как да наказваме която и да е ра-
финерия, че си е намерила по-евтин петрол.
Няма механизъм в пазарната икономика и меж-
дународното право, по който да накараме ра-
финерията да продава по-евтино, понеже су-
ровината й е по-евтина. Но можем на рафине-
рията да й осигурим плащане на по-висок данък
печалба”, коментира проф. Гечев, като уточни,
че, откакто е приватизиран, “Нефтохим” не е
плащал данък печалба, а тази и миналата годи-
на това се случва за първи път.

Депутатът от левицата заяви, че руски пе-

“Много е важно кой ще бъде мандатоносителят на третия
мандат и в зависимост от това ще съобразим нашите разговори.
Преди всичко трябва да е ясно, че ние ще сложим на масата на
преговорите основните приоритети пред България и общество-
то. В поведението ни в управлението и в нашите програми сме
заложили няколко основни линии, които спазвахме в това уп-
равление, така ще бъде и занапред. Това са преди всичко соци-
алната политика, развитието на икономиката, защитата на дреб-
ния и средния бизнес, развитието на българското образование,
наука и култура и българското здравеопазване.” Това заяви
зам.-председателят на БСП и председател на парламентарната
Комисия по отбрана Атанас Зафиров пред NovaNews.

Социалистът изрази притеснение България да остане без
работещ парламент и правителство, което не би позволило да
бъдат приети важни закони, свързани с Плана за възстановява-
не и устойчивост и средствата, които трябва да влязат по него.

“Също така няма да може да бъде продължена законодател-
ната програма, така че най-уязвимите слоеве от българското
общество да понесат по-леко задаващите се кризи. Всички пар-
тии направиха достатъчно ясни заявки, че са склонни на ком-
промиси в името на постигане на общата ни цел”, каза Зафиров
и уточни, че около половината от тези законопроекти вече са
внесени в НС, а някои от тях са и приети.

Народният представител определи изявлението на Борисов
за таван на цените като лицемерно. “Когато БСП предложи
този подход преди известно време, срещнахме критика от ГЕРБ.
Това е общоевропейска политика. Сигурен съм, че рано или
късно ще се стигне до такова решение”, смята социалистът.
“Ако съдим по ефективността от намаляване на ДДС за хляба,
което веднага доведе до 20% спад в цената му, се надявам, че
една такава мярка също би била ефективна”, допълни Зафиров.
“Виждаме, че това е работеща мярка и подобен подход би се
усетил и оценил от българските потребители”, каза социалистът.
Той даде пример и с отстъпката от 25 стотинки за горивата -
мярка, която вече функционира и дава резултат.

ПРОФ. РУМЕН ГЕЧЕВ:

Òðåâîæíî å, ÷å îùå íÿìàìå
äúëãîñðî÷íè äîãîâîðè çà ãàç

АТАНАС ЗАФИРОВ:

Ùå ïðåãîâàðÿìå ïî
îñíîâíèòå ïðèîðèòåòè

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:

Ïî-ðàçóìíî å äà íàïðàâèì îïèò çà êàáèíåò

трол продължава да тече за ЕС чрез посред-
нически фирми. “Например Русия започна за
изнася повече петрол за Индия, а Индия из-
нася бензин и други продукти към ЕС и це-
лия свят”, посочи той.

“Ако се наложи таван на цените, той ще
бъде на горивата, които се произвеждат от
“Нефтохим”, но и на вносните горива. Този
принцип не е антипазарен при следните ус-
ловия - ако има таван на цените и има ком-
пенсации, които да покриват разликата меж-
ду тавана и пазарната цена, няма да има де-
фицит. Таван на цените ще има позитивен
ефект за фирмите и гражданите, ние сме го
предлагали, въпросът е бюджетът дали има
такива възможности”, каза още той.

Във връзка с обявеното повишение на цена-
та на природния газ със задна дата депутатът
обясни, че това е европейска практика и за
“Булгаргаз”, и за КЕВР, защото те няма как да
прогнозират цената, а тя винаги се формира на
база натрупаните цени на доставките в пред-
хождащ период. “При това състояние на паза-
ра няма предсказуемост, каквато иска всяко се-
мейство. Основното предизвикателство пред
ЕС и България е, първо, дали ще има физически
количества на газ и петрол и, второ - ако има,
на каква цена ще бъдат те”, допълни Гечев.

“Би било добре резервоарът в Чирен да е
пълен поне на 80%”, каза той, но подчерта,
че газовите хранилища в ЕС са запълнени на
30-40%, така че това е проблем на целия ЕС,
не само на България.

По-сериозният въпрос според проф. Румен
Гечев е, че към момента България няма
продължение на договорите за доставка на при-
роден газ от “Газпром” по политически причи-
ни. “Нямаме такива договори и с други възмож-
ни доставчици. Нямаме договор, защото българ-
ското правителство не си е свършило работа-
та и затова в тази ситуация е много важно
България да има правителство, което да
подпише дългосрочни договори за достав-
ка на природен газ”, категоричен е той.

“По-разумно е да се напра-
ви опит за кабинет, а не страна-
та да е в непрекъсната спирала
от избори в условия на война,
енергийна и икономическа кри-
за.” Това заяви организацион-
ният секретар на БСП Борислав
Гуцанов пред БНР.

“Има повече разум в пар-
тиите вече и се осъзнава отго-
ворността, мисли се не в емо-

ции, а в приоритети. Ние за-
почнахме да поправяме своите
грешки - имаме и управленска,
и законодателна програма,
около които да се обединим и
на които да стъпим”, катего-
ричен бе Гуцанов.

“БСП е готова да разговаря
за правителство с всички без
ГЕРБ и ДПС. “Възраждане”
биха били огромен компромис

заради близките им позиции и
съвпаденията в гласуванията с
ДПС”, каза още той.

“Нека да не гадаем за името
на бъдещ премиер, всичко ще
се развие, след като прези-
дентът избере на кого да връчи
мандата. Възможни са всякакви
подходи, като има логика най-
голямата партия да предложи
име на премиер. Страната ни е

на път да загуби 4 милиарда по
Плана за възстановяване и ус-
тойчивост, трябва да сме
мъдри”, заяви Гуцанов.

“Радвам се, че ще има кон-
султации, защото първите не
се състояха и просто бяхме
привикани на “Дондуков” 2.
Сега президентът постъпва
правилно в тази тежка ситуа-
ция. Трябва ни разум, а и все-

ки е отчел своите грешки”,
смята социалистът.

“Подкрепям идеята за избо-
ри през октомври, защото
трябва да създадем условия за
по-висока избирателна актив-
ност. БСП не се притеснява от
избори, ние сме винаги гото-
ви, но трябва да отчитаме кое
е най-добро за страната”,
обобщи Борислав Гуцанов.
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Когато жена крещи, нареж-
да, обвинява, а мъжът й смире-
но отговаря: “Да, скъпа! Добре,
мила! Права си!”, все още не
означава, че жената “ръководи
парада”. А още по-малко става
въпрос за равенство на полове-
те. За последното може да се
говори, когато жени и мъже
имат еднакви права, отговорно-
сти, възможности и икономиче-
ски и социални постижения във
всички слоеве на обществото. И
когато различните интереси,
нужди и приоритети на мъжете
и жените се ценят еднакво.

Стратегии (и на ниво ЕС, и
национални) за равенство меж-
ду половете се пишат и публи-
куват периодично. Целите и за-
дачите им много си приличат.
Отделен е въпросът доколко се
осъществяват. А случващото се
в живота дали  и колко има
нещо общо с написаното в
тези документи...

Често като първа стъпка
към цивилизованото разбира-
не за равенство на половете се
приема

правото на вот

на жените. Българките, но само
омъжени, разведени или вдо-
вици, имат право да гласуват
от началото на 1938 г. Огра-
ничението е премахнато през
1947 г. с т.нар. Димитровска
конституция. За сравнение -
французойките получават пра-
во да вървят към урните през
април 1945 г., португалките -
след Революцията на карамфи-
лите през 1974 г., а швейцар-
ките - през 1971 г. Финландия
е първата европейска държа-
ва, в която от 1906 г. гласуват
и мъжете, и жените. През 1917
г. това право имат жените в
Русия, а година по-късно - и
във Великобритания.

Кариера vs семейство

Правото на труд и еднакви
заплати за една и съща пози-
ция с еднакво образование,
опит, умения, отговорности и
задължения е една от най-важ-
ните крачки към равенството
на половете. Само че има едно
голямо “но”. Дори в началото
на новото хилядолетие циви-
лизованият свят сякаш про-

има отделни нормативни акто-
ве, в които се съдържат разпо-
редби, гарантиращи недопуска-
нето на тормоз, свързан с ня-
кои аспекти на труда. Но лип-
сват адекватни на конвенцията
определения за насилие и тор-
моз на работното място. А
новите форми на труд в диги-
талния свят (дистанционната
работа, работата чрез платфор-

ми и пр.) правят проблема още
по-осезаем. Към момента кон-
венцията е ратифицирана и е в
сила за Аржентина, Еквадор,
Намибия, Сомалия, Уругвай,
Фиджи. Ратифицирана е, но не
е в сила, за други 9 държави,
сред които са Гърция и Италия
(където ще влезе в сила на 30
август и на 29 октомври 2022
г.), Великобритания и Испания
(където ще влезе в сила на 7
март и на 25 май 2023 г.).

По традиция професионал-
ното развитие на жените по-
често се възпрепятства заради
семейни ангажименти и грижи
за зависими членове на семей-
ство, което се отразява и върху
доходите им. От друга страна,
дори ръководителят да е жена,
тя трудно проявява разбиране
към подчинената си, дори кога-
то се работи дистанционно:
“На теб, с това често боледува-
що дете, не може да се разчита
да свършиш работа!”

Парадоксално, нали?

Когато мъж казва, че си
тръгва от работа, за да бъде с
детето, незабавно става досто-

ен пример за подражание и
печели уважението на колегите
си. Но, ако жена си тръгне от
работа, за да се грижи за бол-
ното си дете, става неорганизи-
рана, безотговорна и недо-
статъчно лоялна.

В началото на трудовата ка-
риера (до 25 г.) различията в
заплащането по пол са сравни-
телно най-малки - 6,6%, но на
35-44-годишна възраст ножи-
цата се разтваря и различията
достигат 17,6%.

През 2018 г. “Евростат”
отчита средно 14,1% по-ниски
възнаграждения на жените при
равни отговорности, задълже-
ния, образователен ценз с
мъжете. Успокояващото е, че
през 2015 г. тази разлика е
била 16,3%.

Жените, макар и с трудов
ангажимент на пълен работен
ден, поемат грижата за децата
или болните членове на семей-
ството. Това води до по-малко
заработени часове, по-ниско
възнаграждение и съответно -
по-ниски обезщетения и по-
ниски пенсии. В пенсиите раз-
ликата средно за ЕС е около
30%, а в България - около
23,7%, като пенсията на жени-
те през 2020 г. е с близо 129 лв.
по-ниска от тази на мъжете.
През годините тази разлика се
задълбочава, казва зам.-дирек-
торът на Института за социал-
ни и синдикални изследвания
към КНСБ Виолета Иванова.
Тя подчертава, че 53 на сто от
жените пенсионери живеят в
риск от бедност и социално
изключване.

Във властта

Първата европейска дър-
жава, постигнала паритет меж-
ду жени и мъже в правителство-
то е Швеция (1995 г.).

В Европарламента дамското
представителство през 1979 г. е
16%, а в момента - 41%. В
държавата, за която се твърди,
че има най-развитата демокра-
ция - САЩ, жените в Конгреса
са под 24%. Десет от 19 мини-
стерски кресла в момента в
Норвегия са заети от жени.

Към момента се смята, че
30% е приемливата граница за
присъствие на жени в законода-
телните органи. Малко държави
могат да се похвалят, че са го
постигнали. България, като мно-
го други европейски държави,
също е далеч от този процент.
Въпреки това по немалко пока-
затели сме по-добре от остана-
лите европейци.

В България първата (и един-
ствена засега) дама министър-
председател е Ренета Инджова
(октомври 1994-януари 1995 г.).
Цецка Цачева е първата жена
председател на Народното
събрание (юли 2009-14 март
2013 г.). Христина Вучева е
първият финансов министър
жена, а първата жена здравен
министър е д-р Мими Виткова.

Изборите от 2001 г. рязко
увеличиха броя на жените в
Народното събрание, когато те
бяха 63 (26%), в предходния
парламент бяха само 27 (11%).
През 2005 г. депутатките нама-
ляха на 51 (21%). В 43-ото НС
бяха 49 (около 20%), в следва-
щото - 23,8%, а в 47-ото НС
има 54 жени от 240 народни
представители.

В държавната администра-
ция през 2021 г. са заети 66 787
жени и 65 183 мъже. От тях
висши държавни служители са
1619 жени и 864 мъже.

Жените са склонни и на
по-ниско платена работа,
но 53 на сто от пенсионерките
живеят в риск от бедност

Аида ПАНИКЯН

Ðàâåíñòâî ìåæäó ïîëîâåòå,
àìà äðóã ïúò

СНИМКА РЕXELS - АНАСТАСИЯ ШУРАЕВА

“Помощникът” по време на работата от вкъщи

Çàïëàòèòå
През 2019 г. разликата във възнагражденията на мъжете

и жените у нас е била 14,1%, съобщиха от КНСБ. От

синдиката отчетоха известно подобрение на показателя

през 2020 г., когато българките са получавали средно с

12,7% по-ниски заплати от българите. Повече от полови-

ната от жените у нас работят в нископлатени сектори

и получават средно между 900 и 1250 лв., което е с над

1/4 по-малко от средното възнаграждение за страната,

подчертава президентът на КНСБ Пламен Димитров.

В “Създаване и разпространение на информация и

творчески продукти; далекосъобщения” средната запла-

та на жените е с 34% (с 1549 лв.) по-ниска от тази на

мъжете, в “Добивна промишленост” е с 20% по-ниска.

От КНСБ заявяват, че за преодоляване на част от

проблемите се разчита на европейската проектодирек-

тива за прозрачно заплащане. При сегашния си вид тя

важи за фирми с над 250 служители, а за България това

ще означава, че извън обхвата й ще останат около 98 на

сто от фирмите.

Áåçðàáîòèöàòà
Работещите мъже са повече от жените, но безработни-

те жени са по-малко от безработните мъже. Едно от

обясненията е, че жените са склонни да приемат и по-

ниско платени позиции, за да осигурят препитание на

семействата си. Мъжете предпочитат да “изчакат”

работа с по-висока заплата. По време на пандемията 142

хиляди души са загубили работата си, но само 48 хиляди

от тях са жени. В същото време най-засегнати от

пандемията бяха най-младите българки. По данни на НСИ

през 2021 г. коефициентът на заетост за жените (15-64

г.) е 64,2%, а за мъжете от същата възрастова група -

72%. В същото време коефициентът на безработица сред

15-64-годишните за жените е 5%, а за мъжете - 5,5%.

дължава да робува на стерео-
типите на патриархата. И в
отдавна феминизирани профе-
сии ръководните позиции се
заемат предимно от мъже.

Пандемията от КОВИД-19
промени доста неща. Едно от тях
е, че наложи работата от раз-
стояние като възможност. Днес
вече е ясно, че работенето “от
вкъщи” означава повече ангажи-
менти. Особено за жените.
Именно те платиха по-високата
цена за ефектите от пандемията.
Отчасти това се дължи на фак-
та, че преобладават в сектори,
които понесоха тежестта на
пандемията. Например в здраве-
опазването и социалните грижи
жените са 78% от заетите, в об-
разованието - 70%, в търговия-
та - 55%, в хотелиерството и
ресторантьорството - 68%.

Време е Народното събра-
ние да ратифицира Конвенция
190 на МОТ

за премахване на
насилието и тормоза

в сферата на труда. Преди дни
Икономическият и социален
съвет изрази категорична пози-
ция за необходимостта от пред-
приемане на действия от Ми-
нистерския съвет и Народното
събрание за ратифициране на
документа, независимо че у нас
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Изненади за малките
зрители подготвя БНТ 1

Българската национална телеви-
зия ще се погрижи за доброто наст-
роение на своите най-малки зрители
всеки делничен ден от 18 юли. Детско-
то време в ефира на БНТ 1 започва
в 9,10 ч. с кукления театър “Благуни-
те” и продължава в 10 ч. с “Войната
на таралежите” - 5-сериен телевизи-
онен филм (на снимката). Той разказ-
ва неволите и приключенията на група
обидени момчета в борбата за тери-
тория. Детският устрем среща обще-
ственото малодушие във войната за
едно междублоково пространство.
Дилемата и днес остава същата -
баскетболно игрище или гаражи. Ре-
жисьорка е Иванка Гръбчева, по сце-
нарий на Братя Мормареви, а опера-
тор е Яцек Тодоров. “Благуните” е
първият български, изцяло куклен те-
атър. Предназначен е за деца в преду-
чилищна възраст. Всеки от епизодите
разказва различна история, съпроводе-
на с няколко бързо запомнящи се пес-
нички, които учат децата да бъдат
по-добри, забавлява ги, образова ги и
носи ясно нравствено послание. Ос-
новните персонажи са две човекопо-
добни горски същества - Благуни, три
духчета и чичо Боб, който е бобър.
Режисьор и сценарист на “Благуни-
те” е Илиян Илиев, а оператор е
Стефан Куцаров.

СНИМКА ТЕАТЪР “ВЕСЕЛ”

„Храбрият шивач”
пристига на фестивала
„Лято, кукли и приятели”

Поредният юлски спектакъл от
афиша на Международния театрален
фестивал “Лято, кукли и приятели”
ще се играе на 16 юли в 11 ч. на сцена
“Арт лято” до ХГ “Борис Денев” в
парка “Асеневци” във Велико Търново.
Любителите на кукления театър ще
бъдат омагьосани от героите на кла-
сическата приказна история за Хра-
брия шивач. Представлението е мо-
носпектакъл на популярния куклен,
драматичен и тв актьор Георги
Спасов по приказката на Братя Грим.
Постановката е реализирана от Ру-
бен Гарабедян, а сценографията и
куклите са на Елена Цонкова. Ориги-
налната музика е композирана от
Димитър Вълчев и Петко Манчев.

СНИМКА БНТ

Един от най-атрактивните камер-
ни състави на Софийската филхар-
мония - Кварто квартет, ще пред-
стави на 17 юли от 18,30 ч. в атри-
ума на Квадрат 500 програма,
вдъхновена от страстните ритми на
Испания и Аржентина. Концертът,
наречен “На юг”, включва “Танго
балет” от Астор Пиацола, “Молит-
вата на Тореадора” опус 24 от
Хоакин Турина  и “Grand Quartetto”
от Николо Паганини, научи ДУМА
от Иван Пенчев.

Концертът е част от летния се-
зон “Споделете музиката”, подкре-
пен от Календара на културните
събития на Столичната община.
Кварто квартет са Иван Пенчев (ци-
гулка), Светлана Станчева (цигул-
ка), Татяна Тодорова (виола) и Ди-
митър Тенчев (виолончело).

Êâàðòî êâàðòåò
ñâèðè Ïèàöîëà,
Òóðèíà
è Ïàãàíèíè
â àòðèóìà
íà Êâàäðàò 500

„Íàáóêî” ñ ïðåìèåðà íà
„Îïåðà â Ëåòíèÿ òåàòúð”
Световноизвестният драматичен баритон от
Мексико Карлос Алмагер ще изпълни главната
роля в спектакъла на 14 юли във Варна

Премиерата на “Набуко”
от Джузепе Верди ще пред-
ложи на своята международ-
на публика фестивалът “Опе-
ра в Летния театър” във
Варна на 14 юли от 21 ч.,
научи ДУМА от Виолета
Тончева, пиар на ТМПЦ -
Варна.

“Набуко” - 2022, е тре-
тата постановка в 75-годиш-
ната история на Държавна
опера - Варна, след първата
през 1970 г. и втората през
1996 г. Най-новата трактов-
ка е дело на постоянния
гост диригент Якопо Сипа-
ри ди Пескасероли от Ита-
лия и режисьорката Среб-
рина Соколова. Талантлива-
та режисьорка и дългого-
дишна асистентка на знако-
вия главен режисьор на Вар-

СНИМКА ДО - ВАРНА

Карлос Алмагер

лони със свои оригинални
идеи в духа на класическата
оперна традиция.

“Набуко” - история за
силата на вярата, за пагубна-
та деградация на човек със
свръхего, приравнил се с Бог
и дори поставил се над него.
Това е история за грешките,
наказанието и изкуплението
извън времето. История, ид-
ваща от древността, но акту-
ална и днес заради демоните
в човешката същност, които
в мрака на безверието нами-
рат благотворна среда за до-
миниране. Мракът на безве-
рието води до разединение, а
разединението - до разруха.
Изкуплението и спасението
е в завръщане към вярата и
изконните човешки ценности,
към чистотата на помислите

и действията”, изтъква в ре-
жисьорската си експликация
Сребрина Соколова.

В постановъчния екип тя
е поканила сценографката
Нела Стоянова, костюмо-
графа Денис Иванов, хорео-
графката Светлана Тоншева
и Тодор Тодоров - нейния
предпочитан 3D Mapping
специалист. Ролята на На-
буко ще изпълни световно-
известният драматичен ба-
ритон от Мексико Карлос
Алмагер, който гостува за
първи път в България с една
от коронните си роли. В
образа на коварната Абига-
ил ще се превъплъти Йоана
Железчева - една от малкото
драматични сопрани в
България, а в ролята на За-
кария очакваме да чуем за-
бележителния бас Юлиан
Константинов. Ролите на
Фенена и Измаел ще изпълнят
солистите на Варненската
опера Михаела Берова и
Валерий Георгиев.

ненската опера Кузман По-
пов обновява предначерта-
ните от него творчески жа-

СНИМКА КВАРТО КВАРТЕТ

Ñïåöèàëíè ïðîåêòè è èìåíèòè
õåäëàéíåðè íà ñöåíàòà
íà Áàíñêî äæàç ôåñòèâàë

С Били Кобъм, Игор Уилкокс, Сал-
вадор Собрал, Джордж Кейбълс,
Гергьо Борлай и още много други
български и световни имена ще бъдат
отбелязани 25 години джаз в Банско.
Вече четвърт век градът е домакин на
най-големия джаз фестивал у нас. От
6 до 13 август Банско ще празнува.
Вечерните концерти в осемте фести-
вални дни са с начало 20 ч. Програма-
та е впечатляваща и включва изпълни-
тели от голямата световна джаз сцена,
научи ДУМА от Стефания Темелкова.

Тази година в творчески проекти,
специално създадени за публиката на
фестивала, ще се срещнат арменската
певица Арпи Алто - с Любомир Денев
и Венцислав Благоев; Дафна Леви от
Израел - с барабаниста Asaf Sarkis,

СНИМКА БАНСКО ДЖАЗ ФЕСТИВАЛ

Били Кобъм

Великобритания, и българските музи-
канти Венцислав Благоев, Михаил
Иванов; триото “Soulcrane” от Герма-
ния ще бъде на сцената с виртуоза на
саксофона Димитър Льолев, а Христо
Вичев ще свири с триото на Живко
Петров.

В настоящото издание на фестивала
дневната сцена за млади таланти се раз-
раства и в Джаз академия с изпълните-
лите от голямата сцена. На изявите на
младите музиканти ще може да се насла-
дим в Градския парк на Банско, всеки
фестивален ден от 11 ч. Джаз дните ще
продължават с дневни семейни игри в
парка, в целия град ще звучи джаз за
следобедно кафе с програмата “Джаз в
града”, за да подгрее публиката за звезд-
ните изпълнения на голямата сцена.
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ЧЕТВЪРТЪК

14 ЮЛИ14

ТЕЛЕЦ

Възможни са известни
несъгласия и дрязги с
близък човек. За да се
изгладят бързо споро-
вете, отстъпете.

ОВЕН

Не позволявайте да
оказват натиск върху
вас или да ви използ-
ват. Знаете как стоят
нещата.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Най-важното е да не
обръщате внимание на
слухове. Имате много
работа, загърбете ин-
тригите.

22 май - 21 юни

РАК

Денят ще ви донесе
успехи. Това ще е резул-
тат от стриктно след-
вана линия на поведе-
ние.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

За да не ви заблудят,
вярвайте единствено на
себе си. Не се замисляй-
те върху чужди приказ-
ки.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще имате още един
прекрасен ден благода-
рение на хармоничните
ви отношения с окол-
ните.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Предстои ви чудесен
ден. Ще можете да се
насладите на любовта
на  най-близките ви
хора.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Посветете времето си
на хора, които имат
нужда от вас. Ще сте
натоварени, но и довол-
ни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще имате подкрепата
на ваш приятел или
родител .  Очаквайте
обаждане с интересна
новина.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не е момент за само-
доказване. Изслушайте
другите, гледайте да
вникнете в проблемите
им.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Погрижете се добре за
себе си, отговорни сте
за много хора и трябва
да сте винаги във фор-
ма.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Останете у дома. Умо-
рени сте, а и доста
разсеяни. Това може да
ви навреди. Внимавай-
те.

ХОРОСКОП

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

32
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’Ë-
ÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /5 ˜‡ÒÚ/Ô/
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /6 ˜‡ÒÚ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ì»Í‡ ÓÚ  Ó˜ÂËÌÓ‚Óî -

‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî - Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÒÂÁÓÌ, 18 ÂÔËÁÓ‰/(16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏÂÌË - Ã‡ÓÍÓ, ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì’‡ÌË·‡Îî - Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÒÂÁÓÌ, 13, ÔÓÒÎ. ÂÔ./ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
03.40 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜‡Ò‡/
05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.7

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.88

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.7

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.7
01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5

ÂÔ.17
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ì¡ÂÁ ·‡„‡Êî - ÚÛËÒÚË-

˜ÂÒÍÓ Ë‡ÎËÚË

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌ-

ÒÍ‡Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ.4

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

23.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.20 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌ-

ÒÍ‡Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 4

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/

02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/

03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/

05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡-

ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ

Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

—‚ÂÚË ‡ÔÓÒÚÓÎ ¿ÍËÎ‡ ·ËÎ Û˜ÂÌËÍ
Ì‡ ‡ÔÓÒÚÓÎ œ‡‚ÂÎ

—‚ÂÚË ‡ÔÓÒÚÓÎ ¿ÍËÎ‡, Â‰ËÌ ÓÚ ÒÂ-
‰ÂÏ‰ÂÒÂÚÚÂ, ·ËÎ Û˜ÂÌËÍ Ì‡ Ò‚ÂÚË ‡ÔÓÒ-
ÚÓÎ œ‡‚ÂÎ, ÍÓÈÚÓ „Ó Ì‡Ô‡‚ËÎ ÂÔËÒÍÓÔ.
“ÓÈ ·ËÎ ÔÓÌÚËÈÒÍË Â‚ÂËÌ Ë ‰Ó Ó·˙˘‡-
ÌÂÚÓ ÒË ‚ ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡ ÊË‚ˇÎ Ò
ÊÂÌ‡ ÒË œËÒÍËÎ‡ ‚ »Ú‡ÎËˇ.  Ó„‡ÚÓ ËÏ-
ÔÂ‡ÚÓ  Î‡‚‰ËÈ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î Ì‡ Â‚ÂËÚÂ
‰‡ Ì‡ÔÛÒÌ‡Ú –ËÏ, ¿ÍËÎ‡ Á‡ÏËÌ‡Î Ò˙Ò
Ò˙ÔÛ„‡Ú‡ ÒË Á‡  ÓËÌÚ Ë ÒÂ ËÁ‰˙Ê‡Î
ÓÚ ÚÛ‰‡ Ì‡ ˙ˆÂÚÂ ÒË, ÔÓÌÂÊÂ ·ËÎ
Ï‡ÈÒÚÓ Ì‡ ¯‡ÚË. œÓ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ Ò‚ÂÚË
‡ÔÓÒÚÓÎ œ‡‚ÂÎ, ÍÓÈÚÓ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡Î ’Ë-
ÒÚ‡ ÒÂ‰ ÂÁË˜ÌËˆËÚÂ, ÔËÒÚË„Ì‡Î ÓÚ
¿ÚËÌ‡ ‚  ÓËÌÚ, „Î‡‚ÌËˇ „‡‰ Ì‡ ¿ı‡Ëˇ,
Ì‡ÏÂËÎ ¿ÍËÎ‡ Ë œËÒÍËÎ‡ Ë ÒÂ ÛÒÚ‡ÌÓ-
‚ËÎ Û Úˇı. œÓÌÂÊÂ ËÏ‡ÎË Â‰ËÌ Ë Ò˙˘Ë
Á‡Ì‡ˇÚ, ÒÂ ÚÛ‰ËÎË Á‡Â‰ÌÓ. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ
ÔÓÒ‚ÂÚËÎ ¿ÍËÎ‡ Ë œËÒÍËÎ‡ Ò ‚ˇ‡Ú‡ ‚
’ËÒÚ‡, œ‡‚ÂÎ „Ë Í˙ÒÚËÎ. ŒÒÚ‡Ì‡Î „Ó-
‰ËÌ‡ Ë ¯ÂÒÚ ÏÂÒÂˆ‡ ‚  ÓËÌÚ, ÔÓÔÓ-
‚ˇ‰‚‡ÈÍË ¡ÓÊËÂÚÓ ÒÎÓ‚Ó. œÓÒÎÂ ÓÚÔÎ‡-
‚‡Î Á‡ —ËËˇ. ¿ÍËÎ‡ Ë œËÒÍËÎ‡ ÔÓÒÎÂ-
‰‚‡ÎË Ò‚Óˇ Û˜ËÚÂÎ Ë ‚ËÌÓ‚ÌËÍ Á‡ ÒÔ‡-
ÒÂÌËÂÚÓ ÒË, Ò ÍÓ„ÓÚÓ „Ë Ò‚˙Á‚‡Î‡ ‰Û-
ıÓ‚Ì‡ Î˛·Ó‚. — Úˇı Ë Ò ÓÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ ÒË

ÔÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎË œ‡‚ÂÎ ÔËÒÚË„Ì‡Î ‚
≈ÙÂÒ. œÓÌÂÊÂ ËÒÍ‡Î Ì‡ ÔË·ÎËÊ‡‚‡˘Ëˇ
ÒÂ Ô‡ÁÌËÍ œ‡Òı‡ ‰‡ ·˙‰Â ‚ …ÂÛÒ‡ÎËÏ,
ÓÒÚ‡‚ËÎ ¿ÍËÎ‡ Ë œËÒÍËÎ‡ ‰‡ Ì‡ÒÚ‡ÌˇÚ
ÂÙÂÒˇÌËÚÂ ‚ Ò‚ÂÚ‡Ú‡ ’ËÒÚÓ‚‡ ‚ˇ‡, ‡
Ò‡Ï ÔÓÚÂ„ÎËÎ Ì‡ Ô˙Ú, Í‡ÚÓ Ó·Â˘‡Î ‰‡ ÒÂ
‚˙ÌÂ ÓÚÌÓ‚Ó ‚ ≈ÙÂÒ.

—ÎÂ‰ Á‡ÏËÌ‡‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ ÚÛÍ ÔËÒÚË„-
Ì‡Î Â‚ÂËÌ˙Ú ¿ÔÓÎÓÒ, Ó‰ÓÏ ÓÚ ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰Ëˇ, Ï˙Ê Í‡ÒÌÓÂ˜Ë‚ Ë ÏÌÓ„Ó Û˜ÂÌ.
œÓÔÓ‚ˇ‰‚‡Î ÔÎ‡ÏÂÌÌÓ Ë ÔÓÛ˜‡‚‡Î Á‡
√ÓÒÔÓ‰‡, ÌÓ ÁÌ‡ÂÎ Ò‡ÏÓ Á‡ …Ó‡ÌÓ‚ÓÚÓ
Í˙˘ÂÌËÂ, Ó˘Â ÌÂ ·ËÎ Í˙ÒÚÂÌ ‚ —‚ÂÚ‡-
Ú‡ “ÓËˆ‡.  ‡ÚÓ ˜ÛÎË ÒÏÂÎ‡Ú‡ ÔÓÔÓ‚Â‰
Ì‡ ¿ÔÓÎÓÒ ÔÂ‰ Ò˙·‡ÌËÂÚÓ, ¿ÍËÎ‡ Ë
œËÒÍËÎ‡ „Ó ÔÓÍ‡ÌËÎË ‚ Í˙˘Ë Ë ÏÛ ‡-
ÁˇÒÌËÎË ÔÓ-ÚÓ˜ÌÓ Ô˙Úˇ √ÓÒÔÓ‰ÂÌ. —‚ÂÚË
œ‡‚ÂÎ ÒÂ Á‡‚˙Ì‡Î ÓÚ …ÂÛÒ‡ÎËÏ Ë Ì‡-
ÔËÒ‡Î ÚÛÍ Ò‚ÓÂÚÓ Ô˙‚Ó œÓÒÎ‡ÌËÂ ‰Ó
‚ˇ‚‡˘ËÚÂ ‚ ’ËÒÚ‡ ÍÓËÌÚˇÌË, ÍÓÂÚÓ
Á‡‚˙¯‚‡ÎÓ Ú‡Í‡: ì...ÏÌÓ„Ó ‚Ë ÔÓÁ‰‡-
‚ˇ‚‡Ú ‚ √ÓÒÔÓ‰‡ ¿ÍËÎ‡ Ë œËÒÍËÎ‡ Ò
‰ÓÏ‡¯Ì‡Ú‡ ÒË ˆ˙Í‚‡î, ÚÓÂÒÚ Ò˙Ò ÒÎÛ-
„ËÚÂ ÒË.

—ÎÂ‰ ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡  Î‡‚‰ËÈ, ÍÓ„‡ÚÓ Â‚-
ÂËÚÂ ÓÚÌÓ‚Ó ÔÓÎÛ˜ËÎË Ô‡‚ÓÚÓ ‰‡ ÊË-
‚ÂˇÚ ‚ –ËÏ Ë Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎË ‰‡ ÒÂ Á‡‚˙˘‡Ú
ÔÓ ‰ÓÏÓ‚ÂÚÂ ÒË ‚ »Ú‡ÎËˇ, ¿ÍËÎ‡ Ë œË-

ÒÍËÎ‡ Ò˙˘Ó ÒÂ ‚˙Ì‡ÎË ‚ –ËÏ. » ÍÓ„‡ÚÓ
Ò‚ÂÚË œ‡‚ÂÎ ‰Ó¯˙Î ÓÚÌÓ‚Ó ‚  ÓËÌÚ Ë
Ì‡ÔËÒ‡Î ÚÛÍ œÓÒÎ‡ÌËÂ ‰Ó ËÏÎˇÌËÚÂ, ÌÂ
ÔÓÔÛÒÌ‡Î ‰‡ ËÁÔ‡ÚË ‚ ÌÂ„Ó ÔÓÁ‰‡‚Ë
Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÒÍ˙ÔË Û˜ÂÌËˆË.

—‚ÂÚË ¿ÍËÎ‡ ÌÂ ÓÒÚ‡Ì‡Î ‚ –ËÏ
‰˙Î„Ó

«‡Â‰ÌÓ Ò ÊÂÌ‡ ÒË ÒÂ ‚˙Ì‡Î ÓÚÌÓ‚Ó
‚ ¿ÁËˇ, Í˙‰ÂÚÓ „Ó ËÁÔ‡ÚËÎ ÌÂ„Ó‚ËˇÚ Û˜Ë-
ÚÂÎ ‡ÔÓÒÚÓÎ œ‡‚ÂÎ, Á‡ ‰‡ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡
‚Â˜Â Í‡ÚÓ ÂÔËÒÍÓÔ ¡ÓÊËÂÚÓ ÒÎÓ‚Ó.  ‡ÚÓ
‰Ó¯˙Î ‚ ≈ÙÂÒ, Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ ÔÓÏ‡„‡ Ì‡
Ò‚ÂÚË ‡ÔÓÒÚÓÎ “ËÏÓÚÂÈ, Û˜ÂÌËÍ Ì‡ ‡ÔÓÒ-
ÚÓÎ œ‡‚ÂÎ, ÍÓÈÚÓ „Ó ÔÓÒÚ‡‚ËÎ Á‡ ÂÔËÒÍÓÔ
Ì‡ ÂÙÂÒˇÌËÚÂ, Í‡ÍÚÓ ÔË¯Â ÓÚ À‡Ó‰ËÍËˇ ‚
Ò‚ÓÂÚÓ Ô˙‚Ó œÓÒÎ‡ÌËÂ ‰Ó ÌÂ„Ó.

√ÓÌÂÌ ÓÚ ÈÂÛÒ‡ÎËÏÒÍËÚÂ ËÛ‰ÂË, ÓÍÓ-
‚‡Ì ‚˙‚ ‚ÂË„Ë, Ò‚ÂÚË ‡ÔÓÒÚÓÎ œ‡‚ÂÎ
·ËÎ ‰ÓÍ‡‡Ì ‚ –ËÏ. “ÛÍ Ì‡ÔËÒ‡Î ‚ÚÓÓÚÓ
ÒË ÔÓÒÎ‡ÌËÂ ‰Ó “ËÏÓÚÂÈ ‚ ≈ÙÂÒ Ë ÓÚÌÓ-
‚Ó Ì‡ÔÓÏÌËÎ ‚ ÌÂ„Ó Á‡ Ó·Ë˜ÌËÚÂ ÒË Û˜Â-
ÌËˆË: ìœÓÁ‰‡‚Ë œËÒÍËÎ‡ Ë ¿ÍËÎ‡î.

—‚ÂÚË ¿ÍËÎ‡ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡Î ’ËÒÚ‡ ‚
¿ÁËˇ, ¿ıÂˇ Ë »‡ÍÎËˇ Ë ÔÓÏÓ„Ì‡Î Á‡ ÒÔ‡-
ÒÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÏÌÓ„Ó ˜Ó‚Â¯ÍË ‰Û¯Ë, Í‡ÚÓ
Ó·˙˘‡Î ÂÁË˜ÌËˆËÚÂ Ë „Ë Í˙˘‡‚‡Î. “ÓÈ

Ó·ËÍ‡ÎˇÎ Ë ÔÓ ‰Û„Ë ÁÂÏË Ë Ì‡‚ÒˇÍ˙‰Â
ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡Î ÷‡ÒÚ‚ÓÚÓ ¡ÓÊËÂ. œÓÒ‚Â-
˘‡‚‡Î Ò˙Ò Ò‚ÂÚ‡Ú‡ ‚ˇ‡, ‡ÁÛ¯‡‚‡Î
Ë‰ÓÎËÚÂ, ËÁ‰Ë„‡Î ˆ˙Í‚Ë, ˙ÍÓÔÓÎ‡„‡Î
Ò‚Â˘ÂÌËˆË. œÂÚ˙ÔˇÎ ÏÌÓ„Ó ÒÚ‡‰‡ÌËˇ
Ë ·ËÎ Û·ËÚ ÓÚ ÌÂ‚ÂÌËˆËÚÂ.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 14 ˛ÎË —‚. ‡Ô. ¿ÍËÎ‡. œÂÔ. ÕËÍÓ‰ËÏ —‚ÂÚÓ„ÓÂˆ
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Боряна Калейн спечели златен медал на обръч от Световните
игри в Бирмингам, САЩ. На топка българската представителка
завърши на пето място. Състезателката от клуб “Левски Триадица”
игра много силно в квалификациите и влезе във финалите на двата
уреда с първа оценка.

За изпълнението си на обръч Калейн получи 34,400 точки, с
което грабна златния медал. След нея се нареди София Рафаели (Ит)
с 34,350 т., пред Фани Пигницки (Унг) - 33,650.

На топка Боряна допусна грешки при изпълнението си и завърши
пета с оценка от 31,150 т. Златото взе Дария Атаманов (Изр) с
34,900 т. Втората ни представителка в САЩ Ева Брезалиева остана
извън финалите и на двата уреда.

Снощи бяха квалификациите и финалите на лента и бухалки.
Според правилата на Световните игри не се играе многобой.

Младият защитник Мартин Георгиев замина за Барсе-
лона, за да подпише договор с петкратния европейски
клубен шампион. На летище София бранителят не скри
емоциите си от на практика финализирания трансфер,
като заяви, че иска да покаже какво може и какво е на-
учил от своя треньор в школата на Славия Иван Иванов.

“Спах, нямах никакви проблеми с това, малко съм
изморен, но емоционално. Надявам се да ми предстоят
хубави дни. Не знам какво ми предстои като програма,
но през следващите дни ще се изяснят нещата. Искам да
гоня моите мечти в Барселона. Съветите на Иван Иванов
са най-ценни. Благодарен съм за това, на което ме е
научил. Искам да постигна неговите успехи, а защо не и
да ги надмина. Сигурен съм, че и той би бил щастлив от
такъв развой. Всеки труд се възнаграждава. Много съм
щастлив от този факт. Доста стреснат бях след обажда-
нето, но овладях емоциите и отивам да покажа какво
мога”, каза талантът.

Леката атлетика на България
поставя нов антирекорд. На
Световното първенство в Юд-
жийн, САЩ (15-24 юли), стра-
ната ни ще бъде представена
само от един спортист. В заяв-
ките попадна единствено Ми-
лица Мирчева, която ще стар-
тира в маратона. Официалната
информация е, че “останалите
ни състезатели са насочили под-
готовката си за Европейското в
Мюнхен (15-21 август)”.

За шампионата в Юджийн
има нормативи, които са по-
крити само от Мирчева. През
май в Копенхаен 28-годишна-
та добричлийка подобри наци-

Боряна Калейн заслужи злато на обръч

Áîðÿíà Êàëåéí ñúñ çëàòî
íà îáðú÷ â ÑÀÙ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
20.30 Монтана - Етър

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.55 Тур дьо Франс
(XII етап)

ПО МАКС СПОРТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
15.00 Италия - Китай (жени)
18.30 Турция - Тайланд (жени)

РЕЗУЛТАТИ

I кръг, реванши
Сутиеска - ЛУДОГОРЕЦ 0:1 Со-

тириу (53) (ОБЩ РЕЗУЛТАТ 0:3);
Хибернианс (Мал) - ШАМРОК РО-
УВЪРС (Ирл) 0:0 (0:3); ШЕРИФ (Мол)
- Зрински (БиХ) 1:0 (1:0); Тирана (Алб)
- ДЮДЕЛАНЖ (Люкс) 1:2 (1:3); Ви-
кингур Рейкявик (Исл) - МАЛМЬО
(Шв) 3:3 (5:6); КАРАБАХ (Азер) - Лех
(Пол) 5:1 (5:2); ЖАЛГИРИС (Лит) -
Балкани (Кос) 1:0 (2:1); Линколн Ред
Импс (Гиб) - ШКУПИ (СМак) 2:0
(2:3); РФС (Лит) - ХЕЛЗИНКИ (Фин)
2:1 (2:2, 4:5 след дузпи).

Ñëàâèÿ ïðîäàäå
òàëàíò íà Áàðñåëîíà

Ëåêàòà íè àòëåòèêà
ñ àíòèðåêîðä

Лудогорец се класира за II кръг на
квалификациите на Шампионската лига.
“Орлите” довършиха Сутиеска с общ ре-
зултат 3:0. В реванша в Подгорица
българският първенец игра разумно и
победи с 1:0 - точен беше само кипъ-
рецът Пиерос Сотириу (53). Този гол
обаче прекърши смелите черногорци, ко-
ито след това рухнаха.

В следващата фаза тимът на Анте Ши-
мунджа очаква Шамрок Роувърс (Ирл),
който елиминира също с 3:0 Хибърниънс
(Малта). Първата среща е в Разград на 19
юли от 20,45 ч.

“Не съм доволен от първото полу-
време, но през второто всичко се получи.
Мисля, че сме по-добрият отбор. Те се
опитаха да ни изненадат в началото. Най-
важното е, че отговорихме.

Второто полувреме играхме много
по-добре. Променихме подхода си към
двубоя. Знаем, че може да играем на най-
високо ниво. Трябва да бъдем готови за
битка за всяка топка. Трябва да даваме
най-доброто от себе си, за да продължа-
ваме напред”, каза Шимунджа.

“Няма лесни мачове в Европа. Имах-
ме късмет, че не допуснахме гол през
първото полувреме, през второто сме-
нихме характера и визията си. Показах-
ме, че сме по-опитният тим и сме в след-
ващата фаза. Не подценихме съперника.
Трябва да променим нивото си. Европей-
ските мачове са съвсем различни. Всеки
следващ кръг е по-труден. Ще трябва да
се подготвим по-добре. Ще страдаме до-
ста”, обяви голмайсторът Сотириу.

Ëóäîãîðåö äîâúðøè Ñóòèåñêà
15,64 млн. евро чакат „орлите” в групите на Шампионската лига

За влизане в групите Лудогорец ще
заслужи 15,64 млн. евро. Сумата стана
ясна, след като УЕФА публикува схема
за разпределение на наградния фонд.
Общият му размер е 3,5 млрд. евро. От
тях 465 млн. ще си поделят клубовете,
играещи в Лига Европа, а 235 млн. - уча-

стниците в Лигата на конференциите.
За Шампионската лига са заделени

2,032 млрд. Клубовете, които бъдат ели-
минирани в плейофния кръг, ще получат
по 5 млн. евро. За всяка победа в групите
са предвидени по 2,8 млн., а за равенство
- по 930 000.

СНИМКА LUDOGORETS.COM

Пиерос Сотириу пази топката от Сърджан Кръстович (вляво)
за победата на Лудогорец в Подгорица

оналния рекорд до 2:29:23 ч., а
нормативът за Световното е
2:29:30 ч. Така Мирчева ще де-
бютира на този форум. Тя е
участвала на шампионат на
планетата по полумаратон,
беше и първата българка,
състезавала се в Олимпийски
маратон - в Рио 2016, където
остана на 108-о място от 133
завършили с време 2:51:06 ч.

На последното Световно в
Доха 2019 България беше пред-
ставена от седмина, което също
беше антирекорд. Тогава стра-
ната ни участва с най-малък
състав, откакто се провеждат
шампионати на планетата.

Никола Попов свири
дербито на кръга

Никола Попов ще свири дербито на
кръга между Локо Пд и Лудогорец.
Срещата е в петък от 21 ч. на “Ла-
ута”. Останалите назначения са: петък,
18.30: Ботев Вр - Ботев Пд (Георги
Давидов); събота, 18.30: Локо Сф -
ЦСКА (Волен Чинков); 21.00: Левски -
Спартак Вн (Валентин Железов); неде-
ля, 18.30: Черно море - Славия (Ста-
нимир Тренчев); 21.00: Пирин - ЦСКА
1948 (Димо Димов); понеделник, 18.30:
Хебър - Септември Сф (Красен Георги-
ев); 20.45: Арда - Берое (Иво Андреев).

НАКРАТКО


